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OPENBARE ZITTING 

BEGROTINGSBESPREKING 

De heer voorzitter 

De heer Piet Van Eeckhaut, onze voorzitter, zal ons straks vervoegen. Hij is nog steeds weerhouden in 
het gerechtsgebouw.  
Mijnheer Stevenheydens heeft mij meegedeeld dat hij afziet van zijn twee vraagstellingen, maar dat hij ze 
later wel als vraag zal indienen op een van de komende provincieraadszittingen.  

Vierde gedeputeerde Frans Van Gaeveren 

DOMEINEN 

P. 10-11 BELEIDSNOTA: DOMEIN PUYENBROECK WACHTEBEKE: VRAAG OM AANDACHT TE BESTEDEN AAN DE 
GENDERINVALSHOEK BIJ HET INVULLEN VAN HET DOELGROEPENBELEID 

De heer Beke, namens mevrouw Claeyssens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De basismissie van het provinciaal domein Puyenbroeck bestaat erin om op provinciaal vlak op een 
laagdrempelige kwaliteitsvolle manier dagrecreatie te stimuleren en dit steeds in harmonie met de natuur 
en met aandacht voor de algemene gezondheid, sport, cultuur, educatie en ontspanning, en rekening 
houdend met streekeigen accenten.  
Verder lees ik in de algemene beleidsnota dat dankzij de toename van de investeringen het bezoekers-
aantal op acht jaar tijd meer dan verdubbeld is. Gezien de toegang tot het domein gratis is, ga ik ervan uit 
dat er geen registratie gebeurt van het aantal bezoekers, laat staan dat gedetailleerde informatie 
voorhanden is.  
De evenementen die regelmatig worden georganiseerd kennen veel bijval. Denken we maar aan onze 
kleine spruiten die met Pasen ijverig naar eieren komen zoeken, het jaarlijkse pottenbakkenfestival, de 
menwedstrijden, allerlei sportevenementen en nog vele andere dingen. 
De natuureducatieve dienst organiseert thematische groepswandelingen op zondagnamiddag elke 2de 
zondagnamiddag van de maand. Bij de organisatie van deze evenementen wordt geprobeerd telkens een 
andere doelgroep aan te spreken.  

Ook wil ik hier aandacht vragen voor de genderinvalshoek. Bij genderbewuste vrijetijdsbesteding is het 
belangrijk rekening te houden met gezinssituaties. Er zijn er nog steeds veel vrouwen die volledig of 
gedeeltelijk thuis blijven om voor de kinderen te zorgen. Tijd voor individuele ontspanning is er dan vooral 
tijdens de schooluren. Een cursus voor vrouwen die geïnteresseerd zijn, kan dus zeker tijdens de school-
uren. Ook bij milieuzorg voelen vrouwen zich erg betrokken: een natuurwandeling, een kruidenwandeling, 
praktische tips, en dat tijdens de schooluren. Buiten de schooluren kunnen bijvoorbeeld parallelle 
cursussen aangeboden worden, een voor de volwassenen en een voor de kinderen op hetzelfde uur. Een 
heikel punt is natuurlijk ook de bereikbaarheid. Mensen zonder auto zullen niet vanuit de hele provincie 
naar Wachtebeke komen. Vooral kwetsbare groepen zullen daarom niet de stap zetten. 

De heer voorzitter 

Mevrouw Verhoeve ziet zowel af van haar algemene tussenkomst als van de vraag naar de veiligheid bij 
het ontwerp van het 9-holes golfterrein. Dit zal op een latere datum naar voren gebracht worden.  
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De heer Lootens 

Mijnheer de Voorzitter, mevrouw Van der haeghen komt een half uurtje later vandaag. Zij kon natuurlijk 
niet voorzien dat wij vandaag zo zouden opschieten. Mag zij haar tussenkomst straks houden? Zij zal hier 
binnen 10 minuten zijn. Is dat goed? 

De heer voorzitter 

Ok. Er is ook een voorbehoud gemaakt door mijzelf, maar ik zal mijn tussenkomst houden na collega 
De Vuyst. Hij zal dan de voorzitterszetel overnemen teneinde mij toe te laten mijn tussenkomst te doen. 
Ik geef meteen het woord aan de collega.  

P. 284: DOMEIN DE GAVERS GERAARDSBERGEN: CONCESSIE CAFETARIA ZWEMBAD EN JEUGDHERBERG 
’T SCHIPKE: VRAAG NAAR EEN STAND VAN ZAKEN 

De heer De Vuyst 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik heb twee korte tussenkomsten over twee concrete dossiers wat De Gavers betreft. Enerzijds over de 
concessie van het zwembad en anderzijds over jeugdherberg 't Schipke. 

De zwembadconcessie. 
In de toespraak van eerste gedeputeerde De Buck bij de aanvang van de begrotingsdebatten werd 
gesteld, en ik citeer: "Het domein De Gavers onderging de voorbije jaren een metamorfose met als 
orgelpunt de opening van het overdekte zwembadcomplex, een investering trouwens van ruim 
8 000 000 EUR." Dat is ook juist, maar de eigenlijke uitbating van het complex wordt overschaduwd door 
ernstige inbreuken op de uitbatingsovereenkomst en tekortkomingen vanwege de concessiehouder van 
de cafetaria binnen dit zwembadcomplex. Het gaat daarbij vooral over het niet naleven van de openings- 
en sluitingsuren waardoor nogal wat bezoekers afhaakten. Wie wil na een stevige zwembeurt niet even 
tot rust komen bij een frisse pint of frisdrank of wat nakeuvelen met vrienden? Graag dan ook de laatste 
stand van zaken in dit dossier en de nodige voorbereidingen welke getroffen werden naar de toekomst 
toe. 

Jeugdherberg 't Schipke, dat is wel geweten, maakt sedert jaren deel uit van het domein De Gavers, 
maar is tot op vandaag nog steeds eigendom van Toerisme Vlaanderen. De te betalen erfpachtvergoe-
ding bedraagt op jaarbasis ongeveer 20 000 EUR. Vanuit het dagelijks bestuur van het domein en 
gedragen door de raad van bestuur werd bij Toerisme Vlaanderen gepolst naar hun intenties en hun 
bereidheid voor een eventuele verkoop. Uit eerste contacten en verslaggevingen daarover is gebleken 
dat hiervoor een redelijke prijs kon worden bedongen. Ik wou er met mijn tussenkomst op aandringen dat 
alles in het werk zou worden gesteld om deze transactie tot een goed einde te brengen. Intussen, en dat 
is gebeurd nadat mijn tussenkomst werd ingediend, is er inderdaad een concreet voorstel vanuit 
Toerisme Vlaanderen dat heel recent ook door de raad van bestuur van De Gavers principieel werd 
goedgekeurd zodat alles laat vermoeden, en ik hoop dat ook, dat binnenkort dit dossier tot een gunstig 
einde kan worden gebracht. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mag ik u vragen als ondervoorzitter de voorzittersstoel in te nemen zodanig dat ik mijn twee 
tussenkomsten kan houden?  
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De heer voorzitter  

Dan gaan we nu over tot de volgende tussenkomst. In overleg met collega Beeckman zal hij zijn twee 
tussenkomsten na elkaar houden. 

P. 290: DOMEIN PUYENBROECK WACHTEBEKE – WEGEN IN AANBOUW: PLEIDOOI VOOR VERKEERSVEILIGE 
TOEGANGSWEGEN 

De heer Beeckman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Mijn eerste vraag zal zeer kort en duidelijk zijn, namelijk: verkeersveilige toegangswegen in onze 
provinciale domeinen en vooral veiligheid bij de uitritten van de respectieve parkings in Wachtebeke. Men 
weet dat men er een zeer lange baan heeft, een paar kilometer. Daar staan weliswaar signalisaties die 
een maximum van 50 km per uur aangeven, maar ik stel zelf vast dat er zeer weinig gebruikers, vooral 
auto's, zich niet storen aan die 50 km per uur. Men gaat er gemakkelijk boven. Daarom vraag ik, 
voornamelijk voor de fietsers, veilige oversteekplaatsen en zoveel mogelijk afzonderlijke fietspaden in en 
rond het domein.  
Dank u. 

P. 394: DOMEIN DEN BLAKKEN WETTEREN – PLANNEN EN STUDIES, AANSCHAFFINGSWAARDE: VRAAG NAAR DE 
TOEKOMST VAN DIT DOMEIN 

De heer Beeckman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Nu zou ik een tussenkomst willen houden dat een pleidooi moet zijn ten gunste van de boom- en 
rozenkwekerijen van de regio Wetteren. Ik zou vooreerst de heer gedeputeerde, maar ook de ganse 
deputatie willen danken voor het blokkeren en het uitstellen van de werkzaamheden rond en bij het 
uitschrijven van een nieuw bosbeheerplan voor het domein Den Blakken.  

Over de evolutie van het domein Den Blakken zijn maar weinig gegevens bekend. Een geheugensteuntje 
voor de jongeren onder ons: begin jaren '90 en ook eind van jaren '80 is het hier dikwijls aan bod 
gekomen, maar de meesten onder ons, toch de helft, waren hier nog niet aanwezig.  
Ik zou willen verwijzen naar de naamgeving van dat hoge stuifzandgebied vlakbij het domein. De hoogste 
stuifzandrug is 19 meter. Dat stelt allemaal niet zoveel voor, maar voor onze regio is dat al wat. De 
eigendom van het goed behoorde lange tijd toe aan een Wetterse industriële familie. De laatste eigenaar 
liet daar in 1931 een prachtig gebouw optrekken en een park aanleggen dat zeer intensief werd 
onderhouden. De omliggende arme zandgronden werden beplant met vooral uitheemse boomsoorten, 
voornamelijk de Amerikaanse eik en de Japanse lork. Zo gaf de eigenaar destijds zijn domein de naam 
'Les mélèzes', de lorken. Na het overlijden van de eigenaars in 1978 werd het volledige reguliere 
onderhoud van het domein gestaakt, stopgezet. Sindsdien verruigde het park en werd ook het bosbeheer 
gestaakt. Maar op 6 december 1990 werd om reden van openbaar nut en meer bepaald de bescherming 
of instandhouding van zowel cultureel, maatschappelijk als landschappelijk patrimonium, het domein met 
zijn gebouwen door de provincie aangekocht. Na heel wat renovatiewerken, en ze waren niet min, werd 
er een nieuwe bestemming toegekend aan het domein: promotiecentrum boom- en rozenkwekerijen.  
In 1997 werd een zeer uitgebreid bosbeheerplan opgesteld en goedgekeurd door de raad. Volgens het 
kadastraal plan dat hier in mijn bezit is, heeft het domein 9 hectare, 37 are, 70 centiare oppervlakte, 
waarvan maar liefst 8 hectare, 32 are 90, centiare beboste oppervlakte. Na een grondige aanpak en het 
rooien van de uitheemse bomen werd een nieuw park aangelegd. Het is een prachtig rosarium en sinds 
begin vorig jaar werd er door de lokale telers een blinde tuin aangeplant.  

Zoals voorzien in het huidig voorliggend bosbeheerplan is het nu de tijd voor de aanleg van het geplande 
arboretum. Wetteren is een plantencentrum en het grootste aaneengesloten boomkwekerijgebied van 
België: 185 beroepskwekers en handelaars die telen op een totale oppervlakte van 1200 hectare.  
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Vandaar het grootste belang dat er in de gemeente Wetteren een promotietuin in zijn geheel zou 
uitgewerkt worden in het provinciaal domein, ook arboretum. De evolutie in de kwekerijen, namelijk het 
meertelen van bos en sierbomen, is voor het arboretum een geweldige meerwaarde. Er zijn verschillende 
peilers die dat dragen, met name de vzw Plantencentrum Wetteren, het Verbond van Boomkwekers 
Oost-Vlaanderen, de Plantenbeurs en het Scheppersinstituut. Ze zijn niet min, die peilers.  

Mijn oproep is dan ook zeer duidelijk: laat zo vlug mogelijk werk maken van de aanleg van het arboretum. 
Met uitzondering van het plantklaar leggen, is er voor deze provincie geen enkele meerkost, zo is mij 
medegedeeld door de telers. Zij zouden instaan voor het aanleveren en beplanten. De aanplanting zou 
gebeuren door de afdeling Tuinbouw van het Scheppersinstituut en dit onder leiding van de 
tuinarchitecten en de promotor van het plantencentrum. De vraag, Mijnheer de gedeputeerde, is: "Laat 
ons werk maken van het arboretum." 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Er is een vraag van collega Marc Gybels om daarbij aan te sluiten. 

De heer Gybels 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Als men twijfelt welke weg men moet inslaan en men niet meer zeker is dat men zijn doel zal bereiken, 
dan moet men terugkeren naar het vertrekpunt. De aankoop van het domein Den Blakken stond in de 
begroting van 1990 en zoals collega Beeckman gezegd heeft, werd toen een krediet ingeschreven van 
125 000 000 BEF zoals het staat te lezen in de toelichting voor projecten ter bescherming of instand-
houding van cultureel en maatschappelijk of landschappelijk patrimonium. Er staat ook nog bij dat het ook 
de bedoeling was om het provinciaal pratrimonium uit te breiden naar zones die tot op heden hiervan 
verstoken bleven. De provincieraad keurde de aankoop van het domein Den Blakken goed op 14 
november 1990, de deputatie kocht het aan op 6 december 1990 voor de prijs van 30 000 000 BEF.  
Op het domein lag er sinds 7 januari 1974 een BPA dat het domein bestemde als recreatieruimte en park. 
Op 5 juli 1993 werden het domein en het aangrenzende speelbos geklasseerd als landschap omwille van 
hun esthetische en wetenschappelijke waarde. Na de aankoop investeert de provincie nog eens 
40 000 000 BEF in het domein, vooral in de renovatie van de romantische villa en het aanleggen van een 
parkvijver. De totale kostprijs omgerekend in EUR was 1 750 000 EUR.  

In de provincieraad van 14 mei 1997 werd de bestemming van het domein vastgelegd in het 
bosbeheerplan. Op pagina 37 van het document lezen we in de beheerdoelstellingen: "Het parkgedeelte 
wordt uitgebouwd als propagandacentrum voor de sierteelt, hetgeen een bijkomende toeristische attractie 
in de streek zal vormen. Dit omhelst de aanleg van een rosarium en een arboretum waarop het bos 
onmiddellijk aansluit." Op pagina 49 van hetzelfde document lezen we: "Bosbeheereenheid B moet 
aangeplant worden met diverse individuele inheemse en uitheemse bos- en sierbomen. Omvorming tot 
arboretum." Op pagina 61 vinden we onder de werken die de fysieke toestand van het bos wijzigen: 
"Vertrekkende van het idee van een arboretum wordt het aantal uitheemse soorten opgedreven, maar 
wordt tevens het nodige gedaan om een geleidelijke en natuurlijke overgang tot stand te brengen tussen 
de tuin en het bos zodoende dat de ecologische waarde van een zone niet wordt aangepast, maar 
opgewaardeerd."  

De collega zei het reeds: in de Wetterstreek zijn 185 bedrijven actief in de boom- en sierteelt. Hun vraag 
en mijn vraag en de vraag van de collega is dan ook heel simpel: het domein Den Blakken verder 
uitbouwen waarvoor het is aangekocht, namelijk als promotietuin voor de sierteelt en de boomkwekers. 
Dit houdt in dat het bosbeheerplan van 1997 verder wordt uitgevoerd met een arboretum dat, zoals 
geciteerd, een meerwaarde zal betekenen voor het bos. 
Dank u. 
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De heer Veys 

Heel kort. Ik wil enkel tussenkomen om mijn waardering uit te spreken voor de twee laatste 
tussenkomsten ten voordele van de initiatieven die in 1997 reeds op papier zijn gezet. Ik zou zeggen, 
Mijnheer de Gedeputeerde, pak uw dossier uit 1997 vanonder het stof  en maak er anno 2006 eens werk 
van.  

De heer voorzitter 

Nog iemand? Dan stel ik voor dat we, zoals we daarnet aangekondigd hedden, nu zouden overgaan tot 
de tussenkomst van collega De Loor die zal gehouden worden door mevrouw Van der haeghen. 

P. 278: DOMEIN DE GAVERS GERAARDSBERGEN: ALGEMENE TUSSENKOMST 

Mevrouw Van der haeghen, namens de heer De Loor 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Er zijn evenveel voorstanders als tegenstanders van de beheerstructuur van een Autonoom 
Provinciebedrijf (APB). Een van de voornaamste kritieken is dat de controle door de raad van de 
activiteiten ter plaatse veel minder is dan in die gevallen waar de provincie gewoon optreedt als 
beheerder. Dit verschil in opvolging van de dossiers is misschien het meest duidelijk voor de domeinen. 
Op bijna elke provincieraad staan punten geagendeerd met betrekking tot het domein Puyenbroeck. Het 
is echter lang geleden dat dit eens het geval was voor het domein De Gavers. De eerste gedeputeerde 
waarschuwde daar vorig jaar tijdens zijn algemene toespraak bij de begrotingsbespreking ook voor. Hij 
riep op tot meer transparantie door meer bevraging, controle en opvolging door de provincieraadsleden. 
Het is die oproep die mij aan het werk heeft gezet, al ga ik mij beperken tot enkele grote thema's. 

Het provinciaal domein De Gavers is zo'n APB waar zelden nog iets over gehoord wordt. Niet dat dit 
verkeerd is, integendeel, maar het risico bestaat dat men als raadslid het bestaan ervan uit het oog 
verliest. Niet diegenen van ter plaatse, maar de raadsleden uit de andere kant van de provincie. Ik weet 
wel, de fracties hebben hun vertegenwoordiging in de APB's, maar zij zijn natuurlijk niet de eindverant-
woordelijken binnen de APB's. Vandaar deze korte interpellatie met een aantal specifieke vragen voor de 
bevoegde gedeputeerde.  

De voorbije zomer kwam het domein een paar keer negatief in de pers. Er bleken ernstige problemen te 
zijn met de uitbating van de cafetaria. Volgens de uitbater die de concessie heeft, veegt de provincie zijn 
laars aan de concessieovereenkomst en zou het domein, tegen de afspraken in, zelf instaan voor enkele 
cateringactiviteiten, enz. Volgens de verantwoordelijke van het domein is het net andersom. Het is de 
concessionaris die zich niet houdt aan de afspraken uit de concessieovereenkomst waardoor de directie 
van het domein zelf een aantal activiteiten moet organiseren. Het probleem wordt dus naar elkaar 
doorgeschoven en naar ik vernam is het zelfs zo ver gekomen dat men tegen elkaar voor de rechtbank 
aan het procederen is. Kan de gedeputeerde hier wat meer uitleg over geven? Hoe zit het nu met de 
concessie en wat is de impact op de exploitatie van het zwembad? 

Ik wou ook eens polsen naar een stand van zaken van de investeringen.  
Ik meen te weten dat men een nieuwe strandzone wil aanleggen, maar dat dit project reeds met een jaar 
werd uitgesteld. Wat is hier de stand van zaken?  
Nog recenter werd mij gezegd dat de provincie of het APB eigenaar zou worden van 't Schipke. Klopt dit 
en wat zou de kostprijs hiervan zijn? Er zou ook een conciërgewoning aan 't Schipke aangebouwd 
worden. Op welke termijn ziet men dit alles evolueren of wat is de huidige stand van zaken?  
Zijn er voorts door het APB nog andere investeringen of initiatieven gepland?  
Heeft men zicht op de exploitatieresultaten van het zwembad en worden de verwachtingen ingelost?  
Wat met de bezoekersaantallen in het domein?  
Waar stelt men niches vast die nog kunnen opgevuld worden?  
Hoe anticipeerde men bijvoorbeeld op de slechte weersomstandigheden tijdens de hoogtepunten van het 
voorbije seizoen?  
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Dit zijn een resem vragen, Mijnheer de Voorzitter, die ik met echte interesse stel en die aan de 
gedeputeerde ook de mogelijkheid bieden zijn beleid dienaangaande aan de raad toe te lichten.  
Dank u. 

HUYSMANHOEVE EEKLO 

P. 396: CONSTRUCTIES EN GEBOUWEN IN AANBOUW: INSTANDHOUDINGSWERKEN VAN DE HOEVE: VRAAG NAAR 
EEN STAND VAN ZAKEN  

De heer De Coninck 

Voorzitter, collega's,  
De Huysmanhoeve is gelegen aan de rand van de stad Eeklo en fungeert symbolisch als toegangspoort 
tot het noorden van het Meetjesland. De hoeve is sinds 2003 volledig eigendom van de provincie 
Oost-Vlaanderen. Ze bestaat uit diverse gebouwen in verschillende stijlen en van verschillende oprich-
tingsdata. Het prachtige poortgebouw, dat dateert uit de tweede helft van de 13de eeuw, en het hoeve-
huis zijn beschermde monumenten. De dreef, de omwalling en de dienstgebouwen zijn beschermde 
dorpsgezichten. Sedert enkele jaren is in het poortgebouw een deel van de administratie en het archief 
ondergebracht. Ook het oude woonhuis is reeds omgevormd tot een volwaardig plattelandsbezoekers-
centrum. Hier wordt informatie aangeboden over de geschiedenis, de natuur, het landschap en de cultuur 
van de streek. De hoeve vormt op die manier het ideale startpunt voor een ontdekkingstocht van het 
Meetjesland, hetzij te voet, hetzij met de fiets. De locatie verenigt op een unieke manier cultuur met 
natuur en dit binnen het historisch erfgoed. Daarom stel ik met voldoening vast dat in de begroting een 
bedrag van 700 000 EUR is voorzien om de site verder te ontwikkelen. Graag had ik van de 
gedeputeerde vernomen wat de intenties zijn rond de invulling van de resterende gebouwen.  

Aansluitend wil ik ook de aandacht vestigen op de problematiek van de huisvesting van het Regionaal 
Landschap Meetjesland. Vandaag is het regionaal landschap ondergebracht in een historisch pand in het 
centrum van de gemeente Maldegem. Dit gebouw is in privébezit en de huur ervan vormt een belangrijk 
deel van de werkingskosten. Gezien de centrale ligging van de Huysmanhoeve in het Meetjesland en het 
feit dat we als overheid moeten trachten om aan het eigen patrimonium een zinvolle invulling te geven, 
vraag ik of de mogelijkheid bestaat om ook het regionaal landschap onder te brengen in de Huysman-
hoeve.  
Dank u. 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Mijnheer de Voorzitter, Collega's,  
Het is zo dat de uitbouw van de recreatiedomeinen - en dan spreek ik in de eerste plaats over het 
grootste domein: Puyenbroeck, maar ook Het Leen en De Gavers - een constante geweest is in het 
beleid van de voorbije jaren. De domeinen werden uitgebouwd tot een domein voor elke Oost-Vlaming, 
want de stijgende bezoekerscijfers tonen aan dat de provinciale domeinen een bezoekersmagneet zijn 
die de provinciegrenzen ver overstijgen. Aan de hand van de vragen die gesteld zijn, zal ik trachten de 
verschillende domeinen iets meer toe te lichten. Op het einde geef ik nog een kleine algemene beschou-
wing.  

De vraag van Sabine Claeyssens over de genderinvalshoek.  
Ik heb de personeelscijfers van het provinciaal domein Puyenbroeck eruit gepikt om eens de vergelijking 
te maken.  
De gewone personeelsstructuur bestaat uit 55 mannen en 29 vrouwen. Het verschil daar wordt vooral 
gemaakt door de geschoolde werkmannen en het personeel van de wachtdienst.  
Wat het seizoenspersoneel betreft, ligt het evenwicht in balans. We hadden in 2005 14 mannelijke 
seizoenspersoneelsleden en 15 vrouwelijke seizoenspersoneelsleden.  
In 2005 werden 8 mannelijke en 7 vrouwelijke studenten ingeschakeld. Dus daar is het evenwicht vrij 
goed aanwezig.  
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Het bezoekersaantal. 
Er wordt gesteld dat we geen registratiesysteem hebben voor het aantal bezoekers. Ik moet dat toch 
enigszins tegenspreken. Het is geen systeem waarbij iedere afzonderlijke bezoeker geteld wordt. Er 
worden echter iedere dag tellingen gedaan en de registratie van de bezoekers gebeurt op basis van het 
aantal wagens of bussen die op de parkings aanwezig zijn. Dit systeem wordt al een aantal jaren 
toegepast en men zegt dat dit vrij nauwkeurige resultaten geeft.  
Steekproefsgewijze werden gedurende een aantal dagen de mensen geteld en vergeleken met het 
berekeningssysteem waarbij de auto's en de bussen geteld worden en men zegt mij dat dit altijd vrij dicht 
bij elkaar ligt. Eigenlijk bestaat er dus wel een systeem om het aantal bezoekers af te wegen.  
Ik had ook de vraag van mijnheer Stevenheydens over de bezoekersaantallen. Ik heb wat cijfers bij me. 
Ik weet niet of u die cijfers vandaag wilt of dat u er achteraf op terug zult komen. Mij is het om het even. 
Het is duidelijk dat wij in 2005 naar een bezoekersaantal gaan dat nog een stuk hoger zal liggen dan 
2004 gelet op het feit wij nu reeds ruim boven het aantal zitten van vorig jaar.  

De Gavers, vragen van Daniël De Vuyst en Jo De Loor. 
De concessie is inderdaad een heikel punt. Beide collega's hebben het in hun tussenkomsten aange-
haald. Gelet op de meerdere ernstige inbreuken door de concessionaris op de voorwaarden van onze 
overeenkomst, zijn wij inderdaad in een geschil terechtgekomen. De laatste stand van zaken is dat de 
voorzitter van de Rechtbank van Eerste Aanleg op 2 november aan de concessionaris een dwangsom 
heeft opgelegd om zijn openingsuren te respecteren en dat er een provisioneel bedrag moet betaald 
worden als voorschot op de onbetaalde concessie. De raad van bestuur van het APB heeft op 18 
augustus in toepassing van artikel 10 - hetgeen betekent dat wij het recht hebben om de concessie om 
de drie jaar op te zeggen - beslist de concessie te beëindigen. De einddatum van de concessie is 31 
maart 2006. Ondertussen zijn de voorbereidingen voor de overname reeds getroffen in die zin dat 
diegene die bij de initiële aanbesteding 2de eindigde, klaar staat om op 1 april 2006 de concessie over te 
nemen. Het is uiteraard onze bedoeling om de vernieuwing van de concessie te laten gepaard gaan met 
een publiciteitscampagne om vooral de individuele bezoeker hiervan op de hoogte te stellen, want, zoals 
collega De Loor zei, weegt de problematiek vooral door op de individuele bezoeker die na zijn zwem-
uurtje graag iets nuttigt in de cafetaria.  

Jeugdherberg 't Schipke.  
Collega De Vuyst verwees naar de raad van bestuur van 22 november waar een officieel standpunt is 
ingenomen voor de aankoop van het patrimonium en waar een overeenkomst rond is voor 
694 256,71 EUR om juist te zijn. Dit behelst een oppervlakte van ongeveer 15 hectare met inbegrip van 
de jeugdherberg 't Schipke, zijnde ongeveer 1 330 m². De overnachtingscapaciteit van de jeugdherberg is 
op dit ogenblik 104 personen.  
Bij de voorbereidende besprekingen over de begroting werd in de commissie ook gevraagd naar het 
resultaat van de btw-optimalisatie. De btw die wij konden recupereren door de omvorming van de vzw 
naar een APB is 1 095 000 EUR. Dit laat ons toe de aankoop van 't Schipke en de nieuwbouw van de 
conciërgewoning te financieren. We hebben inderdaad in de begroting 2006 de voorziening gemaakt voor 
een afzonderlijke conciërgewoning. Op dit ogenblik is er een kleine conciërgewoning, maar die zit mee in 
het gebouw. Voor de toezichthoudende conciërge is dit eigenlijk niet verantwoord naar lawaai toe en zo, 
zeker als je daar met kleine kinderen verblijft. Zowel de aankoop van 't Schipke als de nieuwbouw kunnen 
dus gefinancierd worden door de btw-recuperatie die wij verwezenlijkt hebben.  
Het bedrag dat wij aan het adviesbureau betaald hebben voor deze recuperatie was 4 863 EUR, dus 
minder dan 5 000 EUR. Ik denk dat wij met de omvorming naar een APB een goede zaak gedaan 
hebben.  

De investeringen in De Gavers voor 2005-2006 waren oorspronkelijk de bouw van een inkomloket, een 
inkomportaal, een botenloods met podium, een loket voor botenverhuur, de aanpassing van het 
strandsanitair en een berging voor bolderwagens voorzien, maar omdat bij de aanbesteding het 
aanbestedingsbedrag 30% hoger lag dan de voorziene raming, hebben wij besloten enkel het 
strandsanitair uit te voeren omdat dit dossier ook in aanmerking kwam voor subsidiëring door Toerisme 
Vlaanderen. De raming hiervoor is 650 000 EUR.  
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Het aantal bezoekers van het zwembad.  
Het aantal bezoekers in het Gaverbad kende in 2005 een terugloop van ongeveer 20 %. Dit is enerzijds 
te wijten aan de heropening van het zwembad in Ninove dat zich richt naar een gelijkaardig doelpubliek 
en aan de slechte horecaconcessie in het domein. 
De bezettingsgraad van de groepsbezoeken van scholen is vrij goed en gaat zelfs nog in stijgende lijn. 

De algemene bezoekersaantallen voor de dagrecreatie lagen iets lager dan 2004, maar de 
verblijfsrecreatie is dan weer beter in 2005. De dagjesmensen hebben zich blijkbaar laten afschrikken 
door het slechte weer, de verblijfsrecreanten storen zich daar blijkbaar minder aan. Zij gebruiken de 
horeca minder en kunnen bij slecht weer ook terecht in het overdekt zwembad. We zijn er ons uiteraard 
ook van bewust dat een bijkomende aantrekkingspool bij slecht weer op termijn geen slechte investering 
zou zijn.  

Provinciaal domein Puyenbroeck, de veiligheid en de fietspaden in en rond het domein.  
Collega Beeckman wil verkeersveilige toegangen en vooral veilige uitritten van de respectievelijke 
parkings. Ik denk dat hij het dan vooral heeft over de uitrit van de parking van de golf. Momenteel bestaat 
op de verbindingsweg een gemengd verkeer. De asfaltverharding van de verbindingsweg heeft een 
breedte van ongeveer 6 meter en er wordt voorgesteld om vanaf de gewestweg, de N449, tot parking 2 
een fietspad voor fietsverkeer in dubbele richting aan te leggen.  
Op het eerste vak - en dat is dan vanaf de gewestweg tot aan de Steengruisdam - zou dit fietspad 
aangelegd worden tussen de bomenrij aan de rechterkant van de verbindingsweg. Aan het golfcentrum 
moeten we de baan kruisen en het is de bedoeling om ter hoogte van de oversteekplaats aan het 
golfcentrum, die ongeveer loopt tot aan de toegangsweg naar het kampeerterrein, een verkeersplateau te 
voorzien om de snelheid te drukken. Vanaf de Steengruisdam richting parking 2 zou dan in dubbele 
richting een breder fietspad aan de rechterzijde van de verbindingsweg aangelegd worden.  
In het kader van de aanleg van dit fietspad zal op het laatstgenoemde vak ook de afsluiting van het 
domein aangepakt worden. Het is de bedoeling om naast de verbindingsweg een vrijliggend fietspad aan 
te leggen met een breedte van 3 meter op de plaats waar momenteel de gracht ligt. Tussen de rand van 
de huidige rijweg en de rand van het fietspad zou een breedte van 1 meter behouden blijven. Naast dit 
nieuwe fietspad zal dan een nieuwe en diepere gracht aangelegd worden die met begroeiing op de berm 
een natuurlijke afsluiting moet vormen en zo de bezoekers via de ingangen naar het domein moet leiden. 
De veilige fietsverbinding in de onmiddellijke omgeving van het domein zal voor het domein een goede 
zaak zijn.  

In de algemene tussenkomsten werden een aantal vragen gesteld over de bewegwijzering naar het 
domein. Ik zal daarvoor eventjes moeten verwijzen naar de studie die wij hebben laten uitvoeren in 
verband met de toegankelijkheid van diverse domeinen. Ik dacht eigenlijk dat ze hierbij gevoegd was. Ik 
zal seffens bij dit documentje een kleine toelichting geven. In ieder geval: het is de bedoeling om onze 
drie domeinen beter aan te duiden zodat de bezoekers en de fietsers het domein goed kunnen vinden. Er 
zijn al een aantal investeringen gebeurd voor de wegen. Er was nog een ontbrekende schakel en ook 
daar binnen zeer korte tijd het nodige voor gedaan worden. 

Domein Den Blakken.  
Een 14-tal dagen geleden heb ik geantwoord op vragen van een andere collega in verband met de 
problematiek rond Den Blakken. De studie van het bosbeheerplan is stilgelegd omdat we een masterplan 
zullen opmaken. Voor de opmaak van dat masterplan moeten we eerst zeer degelijke plannen hebben. 
Er is een opmeting bevolen zodat we kunnen vertrekken van goeie plannen om dan te zien wat de 
mogelijkheden zijn, want ondertussen zijn er ook wijzigingen in de vigerende natuurrichtlijnen. De 
doelstellingen van de aankoop zijn mij uiteraard bekend, maar we moeten nu ook nagaan op welke 
manier ze kunnen gecombineerd worden met de vigerende richtlijnen. Uiteraard zal daar op korte termijn 
op teruggekomen worden.  

De Huysmanhoeve en de mogelijkheid tot huisvesting van het Regionaal Landschap Meetjesland.  
De stand van zaken van de Huysmanhoeve kan ik eigenlijk als volgt omschrijven. In 2006 zullen 
instandhoudingswerken plaatsvinden aan de zijkanten van de paardenstallen. Momenteel is men bezig 
met het ontwerp van de renovatie van de koeienstal, het grootste gebouw op het erf, waarna wij een 
internationaal gerenomeerde bijencollectie zullen kunnen tentoonstellen.  
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Ook het heemkundig museum dat zich momenteel in de gebouwen van Het Leen bevindt, zal kunnen 
ondergebracht worden in de Huysmanhoeve.  
In 2006 zal ook werk gemaakt worden van de renovatie van de varkensstal. Die zal dienst doen als 
cafetaria. Er is geen verband tussen de naam. 
Het is de bedoeling dat de exploitatie van deze cafetaria zal gebeuren in samenspraak met de regio zelf. 
Het is ook onze bedoeling om een inplanting van fietsenverhuur te organiseren zodat wij daar tegemoet 
komen aan de noden van de toeristische recreant. 
In verband met uw concrete vraag omtrent de huisvesting van het Regionaal Landschap Meetjesland in 
de Huysmanhoeve zou ik in eerste instantie willen vragen om een zeer concreet voorstel te formuleren 
aangaande de noden qua ruimte zodat we kunnen inschatten welke de beschikbare ruimte is. Naar ik 
vermoed, zal dit gepaard moeten gaan met eventuele vernieuwbouw van een aantal gebouwen die op dit 
ogenblik niet meer geschikt zijn om er iets in te organiseren. Ik sta wel algemeen positief tegenover uw 
vraag. Ik denk dat een dergelijk provinciaal ankerpunt binnen zo'n site - en ook het regionaal landschap 
zou daar eigenlijk een goede bijdrage in kunnen zijn - alleen maar voordelen heeft. Het brengt een zekere 
dynamiek op zo'n site en het heeft uiteraard ook het voordeel dat daar iets meer permanent toezicht is.  

Dit wat betreft de zeer concrete vragen. Uit de algemene tussenkomsten heb ik nog een aantal zaken 
genoteerd.  

De tussenkomst van collega De Vilder in naam van de sp.a-fractie.  
Ik heb daar een paar opmerkingen over. In eerste instantie spreekt u over de megaprojecten van het 
kanaal en de strandzone. Voor geen van beide dossiers staat in de begroting 2006 een bedrag voorzien, 
dus ik vermoed dat het een meer algemene tussenkomst was.  
Beide projecten zijn reeds ter sprake gekomen, maar ze kaderen in een masterplan. Gaat het over 
megaprojecten? Ik zou durven stellen dat dit eigenlijk een zeer kleinschalig project is, zeker met 
betrekking tot de strandzone. De kostprijs van het strandsanitair wordt voor 60% betoelaagd door 
Toerisme Vlaanderen en zal niet alleen dienst doen voor de strandzone en de picknickzone, maar ook 
voor het verkeerspark en de waterspeeltuin in de onmiddellijke omgeving. Ook voor de bezoeker die op 
weg is naar het evenementeneiland zou dit een goede zaak zijn.  
De strandzone zelf. We spreken, zeker naar investeringen toe, niet over zoveel geld. We zullen in de 
toekomst wel goed moeten bekijken wat de exploitatie zal kosten. Ik denk dat dat een hoger bedrag zou 
kunnen zijn dan de eigenlijke investering die geraamd wordt op een maximum van 200 000 EUR. Je kunt 
dit moeilijk omschrijven als een megaproject. 

De besprekingen met het ocmw van Brugge aangaande de aankopen van aanpalende gronden.  
Wij zijn reeds in het bezit van een aantal gronden. De politiek van de bestendige deputatie is 
genoegzaam bekend. Wij bekijken vooral de gronden rond onze bestaande domeinen wanneer we willen 
aankopen en aan bosuitbreiding doen. Ik denk dat wij ons voornamelijk moeten richten op de percelen 
die vrijliggend zijn. De bosbestanden zijn uiteraard reeds beschermd en de overdracht van een overheid 
naar een overheid heeft zeer weinig meerwaarde, zeker als men het beschouwt vanuit bosuitbreiding. 

De problematiek om al of niet te kiezen voor een APB.  
Ik heb vastgesteld dat er tussen de verschillende fracties nogal wat tegenstellingen zijn. Sommige fracties 
zijn voor een APB, anderen vinden dat een APB de democratische controle van de raadsleden zou 
beperken. Ik ben het daar niet mee eens, want de structuur van een provinciebedrijf is door de wetgeving 
vastgelegd en er zijn voldoende garanties ingebouwd opdat de politiek controle zou kunnen uitoefenen. In 
ieder APB wordt een raad van bestuur samengesteld waarin elke fractie is vertegenwoordigd. Er is een 
directiecomité dat met de dagelijkse problematiek van een APB bezig is. Die brengt regelmatig verslag uit 
aan de raad. Bovendien kan de provincieraad te allen tijde verslag vragen aan de raad van bestuur over 
bepaalde activiteiten van een autonoom provinciebedrijf. Ik heb trouwens gemerkt dat de collega die 
voorzitter is van de vzw Toerisme ook verslag uitbrengt in de 7de commissie over de activiteiten dus ik 
denk, Voorzitter, dat wij het ook op die manier kunnen oplossen. 

De bedenkingen over de Huysmanhoeve: daarover heb ik het gehad in mijn antwoord aan collega De 
Coninck.  
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De algemene teneur is dat onze provinciale domeinen zeer veel kosten, dat zij heel wat investeringen 
vragen en dat er telkens een groot aantal dossiers naar de provincieraad komen. Het is zo dat er heel wat 
dossiers met investeringen binnen die domeinen naar onze provincieraad komen.  
Voor de goede orde heb ik een overzicht laten maken. Het totale bedrag in de buitengewone dienst aan 
investeringen voor het provinciaal domein Puyenbroeck is ongeveer 90 000 000 en dat gaat dus over 
onderhoud van wegen tot en met de organisatie, de evenemententent, alles inbegrepen. Dit is veel geld, 
maar het gaat hier over een beleid van meer dan vijf jaar en je moet eens de vergelijking maken met 
andere dossiers. Hadden wij bijvoorbeeld het Forum gehad dan zou het over een hoger bedrag gaan. Ik 
wil daarmee zeggen dat het onterecht is te zeggen dat wij heel veel geld uitgeven of dat we buitenmate 
investeren. Als je als overheid aan de burger kwalitatieve, veilige, actieve recreatie wil bieden, dien je ook 
rekening te houden met tal van wetgevingen. In verband met die veiligheid verwijs ik naar de wetgeving 
op de speeltuigen en dergelijke en dit beïnvloedt zeker ook het kostenplaatje.  
In een van de tussenkomsten werd gesproken over een pretpark. Ik denk dat geen van onze domeinen 
voldoet aan de definitie van pretpark. Een pretpark is een attractiepark waar vooral kermisattracties 
aanwezig zijn. Alle collega's die op zondagnamiddag eens naar een van onze provinciale domeinen 
trekken, kunnen zich ervan vergewissen dat onze investeringen nuttig zijn wanneer ze de spelende 
kinderen en de vele gezinnen zien die in een gezonde omgeving genieten. De kinderen komen uit hun 
zetel, spelen niet met computerspelletjes op de pc of op televisie, maar zijn actief in een gezonde 
omgeving op de speeltuigen van onze provinciale domeinen.  
Ik heb er in de voorbije jaren - toen de provinciale domeinen onder mijn bevoegdheid vielen - steeds voor 
geijverd om de recreatiemogelijkheden in onze domeinen op een kwaliteitsvolle manier te ontwikkelen. Ik 
denk dat dit van groot belang is en er is in sommige tussenkomsten gerefereerd naar de Franse toestan-
den. De eerste reactie uit Europa was dat er moet geïnvesteerd worden in sport- en recreatiemogelijk-
heden in de banlieus om de jonge mensen op een actieve manier bezig te houden. Ik denk, Voorzitter, 
dat wij dit hier in Oost-Vlaanderen reeds jaren doen, dat wij reeds gedurende een aantal jaren zinvolle 
investeringen hebben gedaan in onze provinciale domeinen en ik hoop dat deze begroting, ook voor wat 
de provinciale domeinen betreft, zal goedgekeurd worden. 
Dank u. 

De heer P. Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik ben blij dat de gedeputeerde verwezen heeft naar mijn algemene begrotingstussenkomst waarin de 
suggestie werd gedaan om Puyenbroeck om te vormen tot een algemeen provinciebedrijf. Ik heb de 
gedeputeerde hier horen zeggen hoe een autonoom provinciebedrijf werkt, hoe democratisch dit is, maar 
wat is nu het standpunt van de gedeputeerde en de deputatie over mijn vraag en mijn voorstel namens 
de fractie om Puyenbroeck om te vormen tot een autonoom provinciebedrijf? Ik heb noch een standpunt, 
noch argumenten pro, noch argumenten contra gehoord. Ik heb enkel gehoord hoe zo'n autonoom 
provinciebedrijf werkt.  

Ik denk dat collega De Coninck gelijk heeft wanneer hij stelt dat de huisvesting van het Regionaal 
Landschap Meetjesland nu verre van optimaal is en in feite vooral de private persoon die het pand 
verhuurt een niet onaardige bron van inkomsten oplevert. De suggestie, die blijkbaar door de 
gedeputeerde wordt overgenomen, om dan maar de Huysmanhoeve om te bouwen tot zetel van dat 
regionaal landschap, lijkt mij niet haalbaar. We hebben daar te maken met gewone schuren, met stallen, 
een paardenstal, een koeienstal, een varkensstal die moeten omgebouwd worden tot een kantoorruimte 
die voldoet aan alle mogelijke normen. Dit lijkt mij stedenbouwkundig niet haalbaar. Bovendien zal het 
peperduur zijn. Ik denk dat de optie van het Heldenpark in Eeklo veel realistischer is.  

De Huysmanhoeve. 
Ik hoorde de gedeputeerde aankondigen wat er allemaal zal gerenoveerd worden: de varkensstal, de 
paardenstal, de functies, enz., maar in de legislatuur 1988-1991 heeft men De Huysmanhoeve 
aangekocht vooral met het argument dat het poortgebouw historisch zeer belangrijk is, een beschermd 
monument. Het zou zelfs, in de kern, van de 12de eeuw dateren. Ik wacht nog altijd op het opmaken van 
een restauratiedossier voor dat poortgebouw, dus daar graag even verduidelijking over. 
Dank u. 
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De heer De Roo 

Ik was een beetje geschrokken door de vraag van de voorzitter van het regionaal landschap. Ik moet 
zeggen dat ik eigenlijk al een beetje nattigheid gevoeld heb vorige week. Vorige week is het regionaal 
landschap hier ook ter sprake gekomen en ik heb oogcontact gezien tussen gedeputeerde Van Cauter en 
de voorzitter. Vandaar.  

Rumoer 

Waarom ben ik geschrokken? Omdat daar nog met geen woord over gesproken werd in de raad van 
bestuur van het regionaal landschap. Natuurlijk zijn wij als provincie een grote sponsor van dat regionaal 
landschap, maar de gemeenten hebben, meen ik, daar ook nog wat te zeggen. Er zijn meerdere leden in 
de raad van bestuur die daarover toch wel hun advies zouden willen geven.  
Nu, de verhuis naar de Huysmanhoeve. Het is een historisch gebouw. Het poorthuis of de poort is in 
ieder geval historisch. Nu is het gevestigd in het kasteeltje in Maldegem. Wie het boek vorige week 
doorbladerd heeft, heeft gezien dat het een beschermd monument is met heel wat geschiedenis. Dit is 
toch ook belangrijk, want ik heb gedeputeerde Van Der Meiren vorige week horen zeggen: "Wij hebben 
met de provincie het cultureel erfgoed hoog in het vaandel gedragen, we moeten er zorg voor dragen. 
Het gaat niet alleen over gebouwen, maar soms ook voor het verhaal erachter."  
De kostprijs van de huur is niet niets, maar een verbouwing van de Huysmanhoeve is ook niet niets, denk 
ik.  
Het Heldenpark is hier ook genoemd. Ik weet dat het streekplatform waarschijnlijk wel daarheen zal 
trekken en het kasteeltje in het Heldenpark zal daarmee bezet zijn, denk ik. Dus ik zou niet te hard van 
stapel lopen en alles rustig bekijken wat de huisvesting van het regionaal landschap betreft.  

De heer Beeckman 

Het masterplan. Ik hoor het heel graag zeggen, maar ik zou toch willen vragen dat men dat masterplan 
volledig baseert op het huidige plan dat voorligt. Er zijn opmetingen gedaan. Ik heb ze trouwens in mijn 
bezit. Het domein is volledig opgemeten in maart 1994.  
Dit plan is een zeer groot omvattend plan opgemaakt in 1997. Ik denk niet dat er zoveel aan gewijzigd 
kan zijn, noch aan de bodem, noch aan het reliëf, noch aan de beplantingen, noch aan de bijgevoegde 
kaarten, het bestaat allemaal reeds.  
Wat is wel de verandering? Dat is het trekken van een habitatlijn, de Europese normen van de habitatlijn. 
Verder is er ook uitgewerkt waar eventueel het arboretum zou komen, zijnde in de sectiezone 2A, 2B. Al 
die documenten bestaan, dus ik hoop dat als we een masterplan laten opmaken, het niet te veel geld, 
noch te veel tijd in beslag zal nemen, waarvoor nu reeds mijn dank. 

De heer Veys 

Een korte reactie op de repliek van de heer Beeckman. Ik ben een beetje verwonderd dat al het 
cijfermateriaal aanwezig is. Ik meen mij te herinneren dat u op mijn mondelinge vragen hebt geantwoord 
dat u bent gaan kijken in het domein en dat er niets in orde is, dat er op papier het een en ander niet 
klopt. Ik hoor hier vandaag dat alles mooi opgetekend is. Ik vraag mij af vanwaar dan ineens dat uitstel 
komt in het dossier. 

De heer voorzitter 

Alles is reeds meegedeeld aan alle raadsleden, behalve aan u. Men heeft gezegd: "Veys krijgt ze niet." 
Het spijt me. 
Is er nog iemand die het woord vraagt? Als de gedeputeerde wil, krijgt hij het woord voor een laatste 
repliek, maar het is niet nodig. 
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De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Het standpunt over het APB.  
Op dit ogenblik krijgen wij ervaring met het APB De Gavers. Er zijn er ondertussen nog een aantal 
andere. In Merelbeke, bijvoorbeeld, is men bezig met de oprichting van een APB. Het is goed in 
overweging te nemen of we al dan niet Wachtebeke omvormen tot een APB. Het is ook geen eendags-
beslissing. Persoonlijk denk ik dat het mettertijd een APB zal worden, maar laat ons dat rustig bekijken. Ik 
denk ook dat dit vandaag, naar het einde van de legislatuur, geen prioriteit moet hebben.  

De Huysmanhoeve en de huisvesting van het regionaal landschap.  
Voor de huisvesting van een regionaal landschap heben we niet alleen en hoofdzakelijk kantoorruimte 
nodig. Uiteraard is dit voor een gedeelte erbij. Er is op dit ogenblik nog geen concreet dossier. Ik heb 
enkel de vraag gekregen of er een mogelijkheid bestaat. Ik denk dat huisvesting binnen de huidige 
gebouwen quasi onmogelijk is. Er zal een verbouwing nodig zijn of quasi een nieuwbouw en dan spreek 
ik vooral over de gebouwen die zich achter de koeienstal bevinden, die momenteel volledig in verkrotte 
toestand zijn. Maar goed, er kan een dossier opgemaakt worden om te bekijken wat de kostprijs en de 
mogelijkheden zijn. We zullen uiteraard niet over één nacht ijs gaan, maar als de vraag gesteld wordt, 
vind ik het wel de moeite om het te bekijken en er een dossier voor op te starten. 

Den Blakken. 
Ik kan allleen maar zeggen: de plannen die ik gezien heb, waren de plannen die beschikbaar waren 
samen met het bosbeheerplan. Ik kon daar helemaal niets uit opmaken, ik kon daarmee de grenzen van 
het habitatgebied niet afbakenen, en dergelijke meer. Derhalve heb ik gevraagd om op de opmetings-
plannen alle mogelijke gebieden aan te duiden en nadien zal ik met alle partijen rond de tafel gaan zitten 
en kijken op welke manier dit dossier het beste opgelost wordt.  

De heer voorzitter 

Ik denk dat de artikelsgewijze bespreking van de begroting aangaande de domeinen van gedeputeerde 
Van Gaeveren als afgesloten beschouwd kan worden. 

Dan, last but not least, de laatste gedeputeerde mevrouw Carina Van Cauter over de gebieden 
communicatie, toerisme en milieu. 
Ik heb een mededeling op verzoek van de eerste ondervoorzitter en van iedereen die ermee bezig is. De 
amendementen zijn ontvankelijk tot op de zitting morgen, maar het zou bijzonder hoffelijk zijn mochten de 
amendementen medegedeeld worden tegen morgenvroeg 9 uur, ten laatste 10 uur. Het is echter geen 
verplichting. De amendementen kunnen ook nog neergelegd worden ter zitting. Het is een hoffelijkheids-
houding en vooral voor diegenen die 's nachts aan hun digitale instrumenten werken, kan dit een opwek-
king zijn. Deze keer zullen wij die graag zien komen, want we zouden de amendementen graag - als er 
zijn, ik zet ook niet aan tot het indienen van amendementen - morgenvroeg rond 9 uur binnen krijgen. Dit 
zou vanwege de amendementindieners, ongeacht hun strikt recht om dat niet te doen, zeer hoffelijk zijn. 
Ziedaar een mededeling namens het bureau. 
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Zesde gedeputeerde Carina Van Cauter 

COMMUNICATIE 

P. 28-33 BELEIDSNOTA: INTERNE EN EXTERNE COMMUNICATIE: VRAAG OM ALGEMENE, SEKSENEUTRALE TAAL TE 
STIMULEREN 

De heer Beke, namens mevrouw Claeyssens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Generieke termen worden verondersteld zowel naar vrouwen als naar mannen te verwijzen. Ik het 
Nederlands worden generieke termen meestal ook gebruikt om te verwijzen naar mannen alleen. Op 
deze manier kan er verwarring ontstaan onder de lezers over het geslacht van de persoon waarnaar 
verwezen wordt. De term 'schrijver' bijvoorbeeld is oorspronkelijk enkel bedoeld voor mannelijke 
schrijvers, voor vrouwelijke auteurs is de term schrijfster bestemd. Nu wordt er in het dagelijks taalgebruik 
ook verwezen naar schrijfster met de term schrijvers. En als er verwezen wordt naar de groep schrijfsters 
en schrijvers samen, dan is het gebruikelijk de term schrijvers te hanteren. We zien dus dat de mannelijke 
verwijzing voor dit beroep dominant is. De mannelijke term schrijvers kan zowel alle schrijvende personen 
aanduiden als enkel het mannelijke deel van de schrijvers en de vrouwelijke variant schrijfsters is enkel 
voorbehouden aan vrouwen. Deze ongelijkheid leidt tot problemen omdat het vrouwen onzichtbaar maakt 
in de taal. Hoe kunnen we immers weten over welke groep van auteurs men het heeft als diegene die 
spreekt het heeft over schrijvers.  
Mijn vraag is dan ook of de dienst communicatie het gebruik van algemene sekseneutrale termen kan 
stimuleren en naar alternatieven kan zoeken om vrouwen meer zichtbaar te maken. Misschien iets voor 
de volgende taaltip in de Pro Info. 

P. 28-33 BELEIDSNOTA: INTERNE EN EXTERNE COMMUNICATIE: VRAGEN EN BEDENKINGEN BIJ HET GEVOERDE EN 
TE VOEREN COMMUNICATIEBELEID 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik zal mij baseren op de algemene beleidsnota 2006. Ik was eerder vaag bij de omschrijving van mijn 
vraag naar aanleiding van de begroting. Ik ga ervan uit dat de gedeputeerde voldoende onderlegd is, 
zeker aangaande zijn tekst uit de beleidsnota.  
Eerst en vooral wil ik mijn waardering uitspreken voor de inspanningen die de provincie Oost-Vlaanderen, 
en in het bijzonder de bestendige deputatie, levert. Ik heb nog eens zitten snuffelen in de documenten die 
tijdens de vorige legislatuur werden gepubliceerd - zowel de folders als de beleidsverklaringen - en ik 
denk dat wij anno 2005 en in het licht van 2006 toch een grote sprong voorwaarts hebben gemaakt.  
De motieven zijn, denk ik, dubbel. Enerzijds is er het oprechte engagement dat de Oost-Vlaming zo goed 
mogelijk en zo efficiënt mogelijk moet geïnformeerd worden over de werking en de diensten van de 
provincie Oost-Vlaanderen, anderzijds is er natuurlijk het zwaard van Damocles dat nog steeds boven de 
niet altijd geliefde provinciën hangt. In ieder geval, anno 2005 mogen wij terugkijken op een innovatief, 
een efficiënt en een dynamisch communicatiebeleid. Ik vermoed dat er altijd wel bemerkingen zullen zijn, 
maar ook daar wil ik zeker mijn lof uitspreken ten overstaan van de beleidsverantwoordelijke.  

De beleidsverklaring zelf. 
Ik lees onder meer, en het is logisch, dat het een van de kerntaken is de inwoners en de lokale besturen 
te informeren. Er wordt ook gesteld dat elke Oost-Vlaming het recht heeft om geïnformeerd te worden 
over de werking en de beslissingen van zijn provinciebestuur. Het is natuurlijk ook goed dat de 
totstandkoming van die beslissingen wordt geïnformeerd. Ik weet dat dat minder evident is en dat het 
belangrijkste uiteindelijk is dat men weet welke de concrete maatregelen zijn die genomen werden. Ik 
vind het proces dat eraan voorafgaat echter ook belangrijk - de commissievergaderingen en 
provincieraadszittingen - en die worden veeleer in de schaduw gesteld.  
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Voor een stuk is dat logisch. De burger is vooral geïnteresseerd in wat er concreet uit de bus is gekomen, 
maar ik denk dat het soms nuttig is dat men weet dat bepaalde beslissingen het gevolg zijn van een 
democratisch besluitvormingsproces, zijnde deze raad. Voor een stuk komt men daaraan al tegemoet 
door bijvoorbeeld vanaf volgend jaar ook de commissievergaderingen openbaar te maken. Ik denk dat 
dat een goede zaak is. We zullen natuurlijk een beetje meer moeten leren werken. Ik hoop dat dit ook zal 
gewaardeerd worden door de Oost-Vlaming zelf.  

Bij datzelfde punt over het informeren van de inwoners en de lokale besturen, lees ik dat men ook het 
informeren van de pers belangrijk vindt. Dat spreekt voor zich natuurlijk, maar het ene is natuurlijk niet het 
logische gevolg van het ander. Het is niet omdat de pers heel goed geïnformeerd is en alles op een dien-
blad krijgt, dat er ook concrete resultaten zijn. Ik vermoed dat het toch wel de bedoeling is om over de 
werking van de provincie weerklank te vinden in de pers. Ik wil ook niet schieten op het provinciebestuur 
en de schuld helemaal op hen schuiven. Ik weet ook dat er soms andere belangen in het spel zijn of de 
dat de drukke agenda van de pers hier meespeelt. Soms is de goede wil er wel, maar wil de redactie in 
Brussel niet altijd mee.  
In verband met dat informeren van de pers wil ik een algemene en voor mij belangrijke bemerking maken. 
Inzake de bespreking van de algemene beleidsnota meen ik dat er door verschillende leden van de 
bestendige deputatie een extra inspanning zou mogen geleverd worden. Ik stel tot mijn grote 
ontgoocheling vast - en daarvoor plaats ik de 1ste commissie naast de persconferentie die de bestendige 
deputatie heeft gehouden naar aanleiding van de bespreking van de begroting 2005  - dat de pers beter 
wordt voorgelicht, beter wordt geïnformeerd in verband met deze begroting dan de commissieleden zelf. 
De verantwoordelijke gedeputeerden hebben zich beperkt tot: "Zijn er nu vragen?", terwijl de bestendige 
deputatie op de persconferentie pro-actief te werk is gegaan door onze paradepaardjes te tonen, door te 
tonen waarmee we willen uitpakken, door de nieuwigheden te tonen, enz.  
Als lid van de 1ste commissie hebben wij allemaal een beetje moeten afwachten, we mochten technische 
vragen stellen. Ik zie gedeputeerde De Buck 'neen' schudden. Het spijt mij, maar zowel de 1ste 
commissie als de 3de commissie zijn daarin zeker tekort geschoten. Lof heb ik wel voor de commissie 
Onderwijs, de 6e commissie. Daar heeft de gedeputeerde wel de moeite genomen om op voorhand en 
omstandig de raadsleden voor te lichten en nadien was er de mogelijkheid tot vraagstelling. Voorzover de 
toelichting in de commmissies. 

Ik lees ook in de beleidsverklaring dat het de bedoeling is om het tijdschrift Informeel jaarlijks te laten 
toenemen met een duizendtal abonnementen. Ik zie daar niet direct een beleid achter. Anderzijds kan 
men zeggen: "We hebben meer abonnementen, dus het zal wel een goed tijdschrift zijn." Ook daar moet 
men zichzelf toch een beetje bevragen. Het is niet omdat men een tijdschrift toegestuurd krijgt dat dit ten 
eeuwigen dage is, het zou perfect kunnen dat men na verloop van tijd eens vraagt aan de mensen: "Zijn 
jullie nog wel geïnteresseerd om het tijdschrift verder te ontvangen? Lezen jullie het nog?" Gewoon 
zeggen: "We gaan lekker terug stijgen", lag ook niet aan de basis van het samenschroeven van al die 
tijdschriften.  
De inhoudelijke uitwerking van Informeel is nogal teruggeschroefd. Vroeger kon men natuurlijk de 
thema's uitvoerig uitwerken in een provinciaal tijdschrift, elk vanuit zijn eigen invalshoek of vanuit zijn 
eigen sector. Nu is dat niet meer zo. Ik begrijp dat er misschien een beetje een wildgroei was. 
Ik vind het een nogal inhoudsloze beslissing om ons nu als doel te stellen er elk jaar 1000 abonnees bij te 
nemen. We moeten ook een beetje nadenken in hoeverre de kosten opwegen tegen het voordeel. In 
augustus van dit jaar hadden we 19 200 abonnees, nu zullen we tegen de 20 000 zitten.  
Wat is het voordeel van een groot verkiezingsblaadje van de bestendige deputatie waar elke 
gedeputeerde wel ergens in actie te zien is? Moeten wij terug naar een folder of een eenvoudig soberder 
provinciaal magazine dat wel in alle bussen komt? Werd die denkoefening gemaakt bij het samen-
schroeven van die tijdschriften? In hoeverre moeten we die niet eens opnieuw maken?  
In Gent, de grootste stad in Oost-Vlaanderen, slaagt men erin om een stadsmagazine maandelijks te 
laten verschijnen. Het budget zal ook wel iets groter zal zijn. In hoeverre moeten wij afstappen van de 
formule met abonnementen en eventueel overschakelen naar een soberder tijdschrift dat in alle bussen 
belandt? 

De samenwerking met en de eigen programma's op de regionale televisie. Hiervoor verwijs ik naar de 
tussenkomst van collega Van Vooren.  
Ik lees ook dat men werk zal maken van IDTV, van digitale televisie dus. Men wil, en dat is goed, ook 
daar de boot niet missen.  
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Wat ik een beetje mis, is het aanbieden van de televisieprogramma's op de provinciale website. Die 
programma's worden toch gemaakt, de techniek is voorhanden en het is een kleine investering om die 
zaken aan te bieden op de provinciale website. De programma's die op AVS worden getoond blijven 
hooguit een week beschikbaar. Ik vermoed dat die programma's toch eigendom zijn van de provincie 
Oost-Vlaanderen en dat dit zeker een positieve zaak zou zijn.  

Ik wil ook, en ik heb dat in het verleden ook al gedaan, mijn waardering uitspreken over de opmaak van 
het jaarverslag, zowel ten aanzien van het provinciebestuur als van de dienst Communicatie. Het is in 
eerste instantie een handig gebruiksmiddel voor de raadsleden, denk ik, en ik hoop ook voor de Oost-
Vlaming.  

Ik lees in de beleidsverklaring - en ik heb er al een vraag over gesteld in de 1ste commissie, dat men een 
meting zal doen inzake de kennis en het imago van het provinciebestuur. Het is goed dat men regelmatig 
die denkoefening maakt, maar als ik mij niet vergis was daarvoor in 2005 ook al een krediet voorzien. Het 
antwoord dat ik dan krijg is dat dat in 1999-2000 werd gedaan en dat die cijfers verouderd zijn. Ik kan dat 
begrijpen, maar als ik mij niet vergis stond in de begroting 2005 ook al een iets bescheidener bedrag. 
Daar stond ook een soort - onder de Engelse term - consulting inzake de website. Dat stond ook in dat 
bedrag. Wat is er dan in 2005 gemeten en nog niet gemeten dat wij in 2006 wel moeten meten?  

De box met informatie over het provinciebestuur.  
Dit kan een denkpiste zijn. Ik kan natuurlijk enkel spreken over Gent, maar ik vermoed dat ook nog 
andere gemeenten zijn begonnen met een box voor de nieuwe inwoners van hun gemeente. Mijn vraag is 
dan: in plaats van mensen te overstelpen met een box met informatie, zou het misschien beter zijn om 
gewoon aan te kloppen bij de stadsbesturen en de gemeentenbesturen zelf en te vragen om in die box 
ook telkens een folder, de gids voor Oost-Vlamingen, Informeel, enz. te stoppen. 
Ik denk dat dat iets handiger is dan de handen van de mensen vol te proppen. Ik denk dat dit eerder 
afschrikt dan aantrekt. 

Het uitnodigen van de pers voor de zittingen van de provincieraad.  
Ik stel vast dat de uitnodigingen voor de laatste 7 zittingen niet in goede aarde zijn gevallen of toch niet 
met succes. Zowel de weerslag van de besprekingen in de provincieraad als de aanwezigheid van de 
pers moet ons toch tot enig nadenkwerk aanzetten.  
Ik wil trouwens de collega's erop wijzen dat Oost-Vlaanderen de kroon spant inzake het aantal zittingen 
voor de begrotingsbesprekingen. Ge zult zeggen: "Veys, dat is uw schuld. Gij komt te veel tussen." Ik heb 
de vergelijking met de andere provincies gemaakt. Wij worden gevolgd door de provincie Limburg en die 
hebben zelfs voorafgaand aan de eerste zitting een eucharistieviering. De provincie Limburg doet het met 
zeven zittingen. West-Vlaanderen vijf zittingen, Antwerpen ook vijf zittingen en hekkensluiter is Vlaams-
Brabant met vier zittingen.  
Het is misschien eens goed dat we ons daarover beraden en de denkoefening maken wat de 
democratische meerwaarde hiervan is. Sommige collega's doen nog net voor het einde van het jaar een 
inhaaloperatie tijdens de begroting. Misschien horen we die graag ook eens in de loop van het jaar zelf.  
Inzake communicatie heeft de provincie alle nodige inspanningen gedaan. Er is een overleg geweest met 
de pers inzake de berichtgeving en er zijn een aantal initiatieven ontwikkeld. Ik heb via een schriftelijke 
vraag aan de bestendige deputatie gevraagd waarom er geen werk werd gemaakt om vanop de 
publiekstribune zowel de pers als het publiek zicht te laten hebben op het verloop van de stemmingen. 
Het scherm is voor hen niet zichtbaar. Hetzelfde geldt voor de geluidskwaliteit van de raadszittingen zelf. 
Daar zijn toch ook nog altijd bemerkingen over. In het verslag lees ik dat het enkel gaat over het 
stemgeluid van de gedeputeerde, maar ik vermoed dat ook sommige raadsleden niet altijd even goed 
hoorbaar zijn.  
Ik heb een kort antwoord gekregen op mijn vraag en de gedeputeerde stelt dat de loge van de 
gouverneur zal opengesteld worden voor het publiek zodat zij toch iets beter zowel het bord als de 
vergadering kunnen volgen. Ik had graag vernomen binnen welke termijn dit zal gebeuren, want er is nog 
altijd een beetje een drempel. De weinige mensen die de weg vinden naar de raadszaal zullen nog altijd 
in de publiekstribune plaatsnemen en niet direct in de loge van de gouverneur.  
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De aanwezigheid van het publiek.  
Ik heb daarover ook een vraag gesteld. Ik wou weten in hoeverre de bestendige deputatie tevreden is 
met de opkomst, in zoverre het belangrijk is dat hier zoveel volk zit. Dat is niet noodzakelijk, maar ik denk 
dat het goed is dat de Oost-Vlaming weet wat hier gebeurt. Nu is de Oost-Vlaming enkel op de hoogte 
van de beslissingen die de provincie zelf neemt of van de weerslag ervan in de pers, maar ik denk dat het 
alleen maar de democratische werking van de provincieraad ten goede kan komen wanneer men de 
provincieraad kan bijwonen. Ik betreur daarom dat de provincie geen bijkomende inspanningen levert 
hiervoor, tenzij natuurlijk de rondleidingen. Ik heb hier echter nog niet veel groepen zien passeren die op 
woensdagnamiddag een zitting komen bijwonen. Ik heb het geluk om tewerkgesteld te zijn in het Vlaams 
parlement en daar gebeurt het in hogere mate.  

Ik heb al eens een vraag gesteld aangaande het advertentiebeleid en bij de provincie beperkt men zich 
tot één advertentie. Men kan zeggen: "Dat is niet nodig, er zijn andere kanalen." Met het budget dat we 
hier hebben via CitiPack, denk ik, dat een raad die zichzelf respecteert hier toch eens op tafel mag 
kloppen en erop aandringen dat er iets meer actie wordt ondernomen.  

Inzake het creëren van contactmogelijkheden verwijst men onder meer naar de opendeurdag. Wie 
aanwezig was, heeft kunnen vaststellen dat de opkomst behoorlijk was. Ik heb enkel het cijfer van de 
laatste opendeurdag: tussen 3 000 en 4 000 bezoekers. Ik heb geen weet van de cijfers van de vorige 
opendeurdag, dus ik weet niet in hoeverre men dit als geslaagd mag beschouwen. Ik vind het alleen een 
beetje spijtig dat er geen gebruik werd gemaakt van het Provinciaal Administratief Centrum aan het Zuid. 
Dit is toch ook een van de herkenbare plaatsen van de provincie Oost-Vlaanderen. Men heeft natuurlijk 
een aantal nieuwigheden. Enerzijds zijn er de hoge investeringen in het provinciaal domein Puyenbroeck 
en anderzijds in het Provinciaal Centrum voor Milieuonderzoek hier in Gent. Er gebeuren echter ook veel 
zaken in het PAC. Het is natuurlijk de administratieve toren, maar in het verleden heeft men dat wel 
gedaan en ik dacht dat het als positief werd ervaren.  

Er staat ook dat de provincie werk zal maken van een huisstijl. Ik herinner mij dat ik in het begin van de 
legislatuur zo'n boekje heb gekregen met de huisstijl. Toen zei men al dat een aantal zaken niet meer 
werden toegepast, dat een aantal lettertypes niet meer gebruikt werden en men heeft gezegd dat die nota 
aan vernieuwing toe is. Ik vind het een beetje raar: de huisstijl dateert van 1995 en er is al heel wat 
veranderd. Kan de gedeputeerde even toelichten wat er uiteindelijk allemaal is veranderd?  
De regels zouden te boek gesteld moeten worden. Volgens mij stonden die al te boek. Een boek dat 
weliswaar al iets verouderd is, maar het nieuwe daarin ontbreekt mij een beetje. Ik vraag mij ook af in 
hoeverre men anno 2005 nog moet werken met een boek met huisregels. De techniek maakt het toch 
mogelijk om daar op een veel modernere manier rond te werken.  

Inzake het werken aan herkenbaarheid lees ik dan dat men meer met banieren zal werken. Ik hoop dat 
dit niets te maken heeft met de liberale gedeputeerde voor communicatiebeleid aangezien het woord 
banier verwijst naar het lied van de liberale partij. Ik zou er toch op aandringen dat men naast het 
aanbrengen van die banieren, die de herkenbaarheid wel ten goede komen, ook eens werk maakt van de 
bevlagging op onder meer 11 juli. Ik heb daarover een vraag gesteld en op een aantal locaties is het feit 
dat er geen vlag hing simpel te wijten aan het feit dat er geen vlaggenstok aanwezig is. Ik denk dat dit 
een kleine maatregel is dat er toch wel voor zou mogen zorgen dat men op die manier ook tegemoet 
komt aan de wetgeving inzake bevlagging.  

Men zal streven naar een optimale dienstverlening. Men verwijst onder meer naar een onderzoek inzake 
telefonische bereikbaarheid dat in het najaar van 2004 is gebeurd. Ik vind het een beetje raar dat men 
verwijst naar een onderzoek van eind 2004 om in 2006 te zeggen dat men er werk van zal maken. 
Mensen die in 2004 een negatieve ervaring gehad hebben inzake het telefonisch onthaal met de 
provincie Oost-Vlaanderen zullen niet tot 2006 wachten om opnieuw te bellen en te kijken of er iets 
veranderd is. Mijn vraag is: "Wat is er gebeurd sinds 2004 en wat voor bijzonders zal er nog gebeuren in 
2006?"  

Ik heb het al gehad over het verhogen van de belangstelling voor de provincieraad. Ik had het geluk 
aanwezig te zijn op de kinderprovincieraad en ik betreur een beetje dat de gedeputeerde voor Welzijn die 
toch nauw betrokken was bij het ganse project hier niet aanwezig is. Ik denk, algemeen, wie de vorige 
kinderprovincieraad ... 
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De heer voorzitter 

Ge waart er toch niet bij als gewoon lid? 

De heer Veys 

Als toeschouwer, maar ik heb mij volledig kunnen inleven en mijn aanwezigheid was zeker niet storend 
voor het ganse kindergebeuren. 

De heer voorzitter 

Dat is een ambivalente opmerking, moet ik zeggen. 

De heer Veys 

Collega's,  
Slechts 2 provincieraadsleden waren aanwezig op de kinderprovincieraad ondanks de toch wel 
uitgebreide communicatiepogingen die er gebeurd zijn. Ik betreur een beetje dat het de minst jonge 
gedeputeerde was die de kinderen te woord stond. Er zijn in ieder geval inspanningen gedaan om in de 
toespraak het ambtelijke taalgebruik van de vorige kinderprovincieraad achterwege te laten en - excuseer 
mij voor het woord - het showgehalte van de bestendige deputatie quasi tot niets te herleiden. Ik denk dat 
het heel goed is voor zowel de jongeren als voor de begeleiders van die jongeren.  
Alle lof voor de dienst Communicatie en de betrokken organisaties die ervoor gezorgd hebben dat alles 
vlot en aangenaam verliep. De provincieraadzaal was prachtig aangekleed, er werd voetbal gespeeld in 
de zittingzaal. Het was echt een aangenaam gebeuren en misschien een mooi alternatief voor de vaak 
eerder saaie tussenkomsten en de saaie zittingen in de provincieraad.  
Het concept is goed om enerzijds lokale besturen aan te zetten te werken rond communiceren met 
kinderen, hen te betrekken bij het beleid, maar ik denk dat we toch nog iets meer de klemtoon moeten 
leggen op de concrete resultaten daarvan. Dat is ook met zoveel woorden gezegd door de provincie zelf.  
Bij het klasseren van deze kinderprovincieraad stelde men - en ik citeer hier zeer kort uit Informeel - "Wat 
verlangen deze kinderen en jongeren van het provinciebestuur? Waar moet werk van gemaakt worden? 
Wat willen zij veranderd zien?" Sorry, maar op geen enkel moment werd tijdens de kinderprovincieraad 
gezegd wat die kinderen en jongeren nu concreet verwachten van het provinciebestuur. Het kan zijn dat 
men doorheen gans die begeleiding tot de vaststelling is gekomen dat die kinderen gewoon niet 
geïnteresseerd zijn of niet weten waar het provinciebestuur mee bezig is, maar waarom men dit ter 
lancering van die kinderprovincieraad nog per se wil vermelden, is mij niet gans duidelijk.  
Een beetje pijnlijk was het dat de jeugddienst van Beveren er niet in slaagde om één jongere mee af te 
vaardigen naar deze kinderprovincieraad. Ik vind dat wij misschien iets actiever moeten tussenkomen 
wanneer wij als provincie dergelijke zaken begeleiden. Niemand heeft er baat bij dat op een dergelijke 
manier een betrokken jeugddienst als het ware slecht scoort.  

Ik heb een vraag gesteld over het persbeleid, de krantenartikelen en men heeft laconiek geantwoord: "De 
gedeputeerde heeft er al op geantwoord." Blijkbaar moet er al niet meer geantwoord worden op een 
schriftelijke vraag. Het volstaat blijkbaar om te zeggen dat er al een mondeling antwoord werd gegeven. 
Ik betreur deze manier van werken. Ik meen dat wij toch recht hebben op een schriftelijk antwoord 
wanneer een gedetailleerde vraag tijdens de zitting niet wordt beantwoord. Ook daar blijf ik een beetje op 
mijn honger zitten.  
Hoe evalueert het provinciebestuur de verschijning van artikels? Ik lees nu wel dat men daar werk wil van 
maken, maar ik meen dat wij er als raad toch iets actiever bij betrokken mogen worden en zeker mogen 
geïnformeerd worden. 

Een belangrijk iets zijn de komende provincieraadsverkiezingen.  
Er was een vergadering van de dienst Communicatie in het kader van de VVP waarop alle 
gedeputeerden verantwoordelijk voor Communicatie waren uitgenodigd en de enige gedeputeerde die 
daarop aanwezig was onze Oost-Vlaamse gedeputeerde. Daarvoor proficiat.  
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Nu verneem ik dat er vanuit de provincie Oost-Vlaanderen interesse is om een deontologische code rond 
overheidscommunicatie op te stellen. Ik had graag vernomen wat de concrete plannen zijn, hoever men 
daarmee staat en hoe men daarbij tewerk zal gaan. 
In verband met die provincieraadsverkiezingen lees ik ook dat er een budget vanuit de VVP wordt 
voorzien van 250 000 EUR. Dat is een spaarpotje dat op zes jaar wordt opgebouwd. Nu, in oktober, 
zouden de offertes worden bekeken en zou er een beslissing worden genomen op basis van de 
ingediende offertes. We zijn nu december en ik mag er toch van uitgaan dat er al enige zekerheid bestaat 
over de wijze waarop de campagne specifiek zal uitgebouwd worden. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Veys, verontschuldig mij dat ik u onderbreek. Ik beroep mij op artikel 35 van het reglement: niet 
te lang meer, uw onderwerpen zijn voldoende toegelicht, dus afronden graag. Dat geldt niet alleen voor u. 
Ik zou dat bij gelijk wie doen.  

De heer Veys 

Dank u. Ik ga over tot een ander onderwerp. 

De heer voorzitter 

Maar ik zal straks artikel 35 toepassen en vragen om af te sluiten. In de beknoptheid toont zich de 
meester. 

De heer Veys 

Ik ga over tot het cijfermateriaal zoals in de begroting vervat. Ik wil de gedeputeerde bedanken omdat het 
opnieuw redelijk gedetailleerd is, maar toch stel ik vast dat, in tegenstelling tot vorig jaar toen wij in de 
toelichting bij de begroting per afzonderlijke post telkens een opgave kregen van de budgetten, men zich 
nu beperkt tot enkel het opsommen van de posten zelf zonder vermelding van de cijfers die daar 
achtersteken. Ik vind het een beetje raar dat men nu een andere werkwijze hanteert. Blijkbaar moet men 
eerst zeggen hoe goed men iets vindt en dan een jaar nadien schaft men het toch af. Zaken die goed 
zijn, moet men zeker behouden. Het is niet dat daar zo'n grote verschillen inzitten, maar het ons toch 
kunnen helpen bij het nagaan van de cijfers. 

Ik rond af, tot genoegen van iedereen wellicht. 

Ik denk dat voorliggende nota een beetje verderbouwen is op de engagementen die de voorbije jaren 
genomen zijn. Ik meen dat wij inzake communicatie enorme inspanningen hebben gedaan. Ik zou nog 
een boompje kunnen opzetten over de provinciale website, maar ik ga dat niet doen. Er zullen nog wel 
andere gelegenheden zijn om dit te doen. Ik denk dat de gedeputeerde wel weet waar de gevoeligheden 
of de kritieken liggen in verband met de website. Ik zou er willen op aandringen dat daar werk van 
gemaakt wordt en dat daaraan tegemoetgekomen wordt.  
Dank u. 

De heer voorzitter 

Ik ben u dankbaar dat u mijn vermaning hebt opgevolgd. Dat is vriendelijk.  
Mijnheer Hertog zal ons een voorbeeld geven van hoe men bondig, klaar en precies kan zijn. 
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P. 48: INTERNE EN EXTERNE COMMUNICATIE – ALGEMENE WERKINGSKOSTEN: ALGEMENE TUSSENKOMST 

De heer Hertog 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Als je de belangrijkheid van een bepaald domein afmeet aan het aantal bladzijden in de beleidsverklaring, 
dan is het communicatiebeleid van de provincie zo ongeveer het belangrijkste onderdeel daarvan. Dat is 
misschien een ietswat overdreven oordeel, want uiteraard blijft Communicatie altijd een ondersteuning 
van de inhoud, maar toch is dit toch niet onbelangrijk.  

Zoals hier al verschillende keren ter sprake is gebracht door de gouverneur, door de deputatie, door 
andere raadsleden ook: marketing en communicatie van je product worden in onze multimediasamen-
leving, de geïndividualiseerde informatiemaatschappij steeds belangrijker. Wie niet zichtbaar is, verliest al 
op voorhand het pleit, een euvel waar de provincies vroeger al eens mee kampten. En wie ronduit slecht 
communiceert, wordt gewoon afgestraft. Iets wat bijvoorbeeld Telenet de afgelopen weken heeft mogen 
ondervinden.  
Communicatie is dus belangrijk en het moet gezegd: het communicatiebeleid van de provincie is er de 
laatste jaren met rasse schreden op vooruit gegaan. Met een website en een grotere eenvormigheid in de 
publicaties, de provincie op televisie, krantenadvertenties, huis-aan-huispublicaties, enz. Maar 'alles kan 
beter' en ik wil van deze tussenkomst gebruik maken om niet alleen te zeggen: "Het wordt steeds beter, 
doe zo voort", maar vooral om een drietal kanttekeningen te maken die er hopelijk kunnen toe bijdragen 
ons communicatiebeleid nog beter te maken.  

Een eerste opmerking handelt over de nieuwe website.  
Elke zichzelf respecterende organisatie heeft vandaag de dag een website. Die sites stellen de klant in 
staat om meer info te krijgen en handelingen te verrichten op elk uur van de dag en op elke dag van de 
week zonder dat hij zich moet verplaatsen of dat daarvoor personeel moet vrijgesteld worden. Zo'n 
website is dus belangrijk en vormt een soort visitekaartje van een bedrijf, een organisatie, een instelling.  
Er moet met een website dan ook met de grootste voorzichtigheid worden omgesprongen. Ze mag niet te 
vaak gewijzigd worden. Als men wijzigt, dan moet dit in de lijn liggen van de huisstijl, gebruiks-
vriendelijkheid is een absolute voorwaarde, enz.  
Afgelopen jaar werd de website van de provincie in een nieuw kleedje gestoken. Ik heb daar alle begrip 
voor, de nieuwe website past beter in de nieuwe stijl die onder meer ook voor een aantal tijdschriften 
wordt gebruikt en mocht dus wel eens aangepast worden. Daarenboven heeft hij ook het blind surfer 
label, hetgeen ook positief is. Andere organisaties die hun site veranderen laten dit vaak op voorhand 
weten en zorgen ook voor een handleiding bij het gebruik van de nieuwe site. Bij ons is dat niet gebeurd, 
althans niet in het begin, waardoor heel wat burgers, maar ook de raadsleden, op een ochtend zonder 
aankondiging wakker werden met een nieuwe website waar ze hun weg niet in vonden. Daarenboven kan 
ik mij niet van de indruk ontdoen, en meerdere raadsleden hebben mij daar trouwens over aangesproken, 
dat de navigatie op de nieuwe website een stuk complexer, een stuk moeilijker is dan op de vorige. 
Vandaar enkele vragen daarover.  
Maakt de provincie of de dienst Communicatie gebruik van een soort van testpanel van gewone burgers 
en gebruikers wanneer bijvoorbeeld de website, maar ook tijdschriften en dergelijke worden aangepast, 
worden vernieuwd? Het zijn meestal de gewone gebruikers die sommige moeilijkheden of fouten sneller 
ontdekken dan de specialisten die er dag in dag uit mee bezig zijn en voor wie bijvoorbeeld het navigeren 
op zo'n site kinderspel is. En als er al een testpanel is en er wordt beslist tot vernieuwing, kan dit dan in 
de toekomst op voorhand worden aangekondigd, liefst ruim op voorhand, zodat er op tijd een handleiding 
voorzien kan worden? Nu had ik soms de indruk dat zelfs sommige diensten in snelheid gepakt werden 
door de nieuwe website.  

Een tweede nieuw gegeven in onze provinciale communicatie is de provincie op televisie.  
Enerzijds is er Opinie, een soort Zevende Dag die de VRT zelf niet meer durft maken, en daarnaast 
hebben we TV Provincie, een soort nieuwsflash met provinciaal nieuws. Beide zijn wat mij betreft goede 
initiatieven, maar wat ik mij natuurlijk afvraag is: "Wie bepaalt welke thema's hier aan bod komen en, 
vooral, welke personen hier aan bod komen?" Het zou toch al te gek zijn, en ik geef maar een voorbeeld, 
mocht Opinie op een bepaald ogenblik bijvoorbeeld over het golfterrein gaan en dat bijvoorbeeld collega 
Gillis niet in de praatstoel zou kunnen plaatsnemen.  
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Wat zo'n programma's zeker niet mogen worden, is propaganda. De geloofwaardigheid van een 
televisieprogramma, ook van de provincie, staat of valt met de onafhankelijkheid, de objectiviteit en de 
kritische ingesteldheid, anders krijgt het de trekjes die ook de vroegere uitzendingen door derden 
kenmerkte. Niemand keek nog en de overtuigden die dan wel nog keken, vonden het vaak zelf ook 
tenenkrullend ongeloofwaardig. Mijn vraag is dus: "Wie beslist wat er getoond wordt en wie er op het 
scherm verschijnt? Hoe ziet de redactie eruit? Kunnen deze beslissingen in de grootse onafhankelijkheid 
genomen worden en is het misschien geen idee om die beslissingen over te laten aan de journalisten van 
bijvoorbeeld de regionale zenders?"  

Tot slot enkele toekomstsuggesties.  
Verschillende studies, onder meer de studie van het reclamebureau DBDO, tonen aan dat bij de 15- tot 
35-jarigen televisie niet langer het belangrijkste informatie- en communicatiekanaal is. Op de eerste 
plaats, met ruime voorsprong trouwens, staan internet en mail, gevolg door gsm, sms en mms, enz. Pas 
op de derde plaats staat televisie. Het is volgens mij belangrijk om beide nieuwere vormen van 
communicatie en informatie nog meer te integreren in het communicatiebeleid. Dat kan volgens mij door 
internet tv enerzijds, en informatie, bijvoorbeeld via sms, anderzijds.  

Eerst even een toelichting over internet tv. Naast de klassieke tv-zenders en andere mediabedrijven die 
hun gewone of extra uitzendingen al geruime tijd ook via het net verspreiden, denk maar aan AVS of het 
VRT-nieuws, duiken er sinds ongeveer een jaar steeds meer kleine internet tv-stations op. Ze zijn klein in 
die zin dat zelfs één enkel individu zijn eigen zender kan oprichten, maar ook hun budget is klein en qua 
doelpubliek doen ze ook duidelijk aan narrowcasting. In zekere zin brengen ze dus de overtreffende trap 
van 'local tv for local people' en gaan ze een stuk verder dan de huidige regionale zenders die zo al 
middelgrote kmo's moeten zijn om break-even te kunnen draaien.  
De kost om zo'n internet tv op te starten is beperkt. Een eenvoudige digitale camera, een degelijke 
computer, de nodige software en wat megabiteruimte bij een degelijke internetprovider en je kan aan de 
slag. Ook het verbruiksmateriaal dat ervoor nodig is, valt al bij al nog mee in kostprijs.  

Voorlopig is die internettelevisie er wel nog enkel op de pc, maar gezien de snelheid waarmee de 
veranderingen bij de digitale televisie zich doorzetten, is heel lokale televisie bijvoorbeeld per gemeente 
op de gewone tv al lang geen onhaalbare science fiction meer. Eens die lokale echte digitale televisie 
een feit is, is de kans natuurlijk groot dat de nodige ruimte daarvoor gaat naar de pioniers die daar al een 
tijdje mee aan het experimenteren zijn. Momenteel lijken de heel lokale stations vooral in 
West-Vlaanderen te boomen, al kan je natuurlijk overal naar kijken aangezien het via de pc is. Kuurne, 
Knokke, Oostende, Bredene hebben zo al een zender. Let wel: het gaat niet uit van de gemeente zelf, het 
zijn individuen die dat hebben opgestart. Er zijn ook gemeenten zoals Willebroek, die de plaatselijke 
tv-beelden in de site van hun gemeente geïntegreerd hebben. Dat dit binnen nu en enkele maanden zal 
exploderen, staat in de sterren geschreven, want zo verschrikkelijk moeilijk is het allemaal niet en 
iedereen wil toch ooit op televisie komen.  

Mijn voorstel is dus om de provincie zelf ook werk te laten maken van zo'n internet tv. Dat kan inderdaad 
kleinschalig beginnen, zoals daarstraks is aangehaald, door de reportages die nu al op de regionale 
zenders worden uitgezonden ook op onze site te plaatsen, maar dat kan ook worden uitgebreid door 
binnen de dienst Communicatie bijvoorbeeld zelf een soort redactie klaar te stomen die met een digitale 
camera zelf reportages maken van allerlei provinciale evenementen. Aangezien er dan toch altijd 
personeel en gedeputeerden aanwezig zijn, kan dit geen enkel probleem zijn. 

Laatste puntje is de sms van de provincie.  
Naast internet als belangrijkste communicatiekanaal van de 15- tot 35-jarigen is het tweede punt de gsm 
en de sms. En net zoals sommige tijdschriften of kranten of zenders nu ook al doen, zouden ook lokale 
en regionale besturen de mensen kunnen informeren via sms. Dit is hier al eens ter sprake gekomen 
naar aanleiding van ongevallen of rampenplannen, maar dat zou ook kunnen gekoppeld worden aan 
wedstrijden bijvoorbeeld waarbij toegangstickets kunnen gewonnen worden voor provinciale activiteiten 
of waarbij de provincie sms'jes verstuurt die files aankondigen op de autosnelwegen in de provincie.  

Kan de gedeputeerde mij vertellen of er al over wordt nagedacht om de nieuwste communicatie-
technieken op te nemen in onze communicatiestrategie? 
Dank u. 
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P. 48: OPENDEURDAGEN, BEURZEN, EVENEMENTEN – ALGEMENE WERKINGSKOSTEN: ALGEMENE TUSSENKOMST 
OVER HET COMMUNICATIEBELEID 

De heer Beke 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik heb in mijn tussenkomst bij het cultuurdebat enkele dagen geleden enkele sfeerbeelden opgeroepen 
uit de raadsperiode van de jaren '80. Ik herinner mij dat de provincies toen zwaar ter discussie stonden 
en er zich in deze raadzaal een debat ontspon over de beeldvorming van de provincies. Zeg maar het 
beeld dat toen eigenlijk zeer sterk het provinciaal bestuur kenmerkte, namelijk dat van het 'provinciale 
gouvernement'. Iedereen sprak over het provinciale gouvernement. Bij de bevolking riep dat het beeld op 
van een soort paleis van de gouverneur, later het huis van de gouverneur, van een administratie en 
vooral een administratie die nogal moeilijk toegankelijk was, nogal klantonvriendelijk en eigenlijk een 
beetje wereldvreemd. De raadsleden van toen hadden maar een keer per jaar de mogelijkheid om deel te 
nemen aan het debat en vragen te stellen en dat was tijdens het begrotingsdebat.  

We waren toen inderdaad volop op zoek naar provincies 'nieuwe stijl'. Van communicatie was er toen 
helemaal geen sprake, er waren geen brochures, geen tv, geen radio, geen website. Ik had op een 
gegeven ogenblik bij een tussenkomst over de beeldvorming van de provincies - de provincies 'nieuwe 
stijl' - mijn bank volgestouwd met allerlei brochures van de provincie Zeeland. Ik wees er de toenmalige 
gedeputeerde toen op dat een kleine provincie als Zeeland, met iets meer inwoners dan de huidige stad 
Gent, enorme inspanningen deed om de provincie naar de bevolking te brengen en met goed resultaat 
ook. En ik zei toen: "Wat een kleine provincie kan, moeten we ook maar durven doen en kunnen doen." 
Dat was toen eigenlijk een beetje revolutionaire taal, maar het sloeg aan en we moeten vaststellen dat 
een kleine 20 jaar later de situatie grondig veranderd is en collega Hertog heeft ernaar verwezen.  

We hebben vandaag de dag een gedeputeerde voor Communicatie, we hebben een dienst 
Communicatie, we hebben een communicatiebeleid en we hebben een reeks voorlichtingsinitiatieven. 
Het mag gezegd worden, en ik sluit mij ook aan bij de woorden van collega Hertog, dat de gedeputeerde 
van Communicatie onze lof verdient voor de inspanningen die ze doet met de nieuwe, zeg maar, 
vernieuwende initiatieven die ze de laatste tijd neemt. Wij steunen haar beleid ten volle, maar dat neemt 
niet weg dat we even bij de realiteit moeten blijven stilstaan en positief, kritisch de zaak bekijken.  

Ik ga met u veertien dagen terug. Diegenen die aanwezig waren, zullen het beeld van de recente 
opendeurdag voor zich kunnen oproepen. Het werd in deze raadzaal geprojecteerd. En bij de introductie-
interviews die we zagen, klonk toch een beetje een wat somber, een teleurstellend beeld.  
Toen men vroeg: "Wat is de provincie?, Wat is de gouverneur?" dachten we: "Nu gaat het komen, we zijn 
erin gelukt.", maar eigenlijk waren die interviews een beetje teleurstellend. Zelfs de gouverneur werd in 
dat interview vergeleken met de burgemeester van Gent. Ze hebben wel een paar gemeenschappelijke 
kenmerken: ze zijn alletwee fietsliefhebber en ze hebben alletwee een wat kaalhoofdige haardos, zal ik 
maar zeggen, maar tot zover de vergelijking. Ondanks de inspanningen die we doen, slagen we er 
moeilijk in om dat beeld naar buiten te brengen.  

Ik was ook een beetje teleurgesteld, en ik niet alleen, over het feit dat ik in de programmabrochure 
eigenlijk weinig over de provincieraad heb teruggevonden, maar misschien is dat een vergetelheid.  
Er zijn weinig publieksduidelijke taken, daar hebben we het in andere debatten ook over gehad. Er komt 
verbetering, het fietspadenbeleid begint ons wat meer te profileren. We kunnen er ook niet altijd aan 
doen, het hangt ook samen met het takenpakket dat de provincie heeft, maar er wordt een inspanning 
geleverd voor de beeldvorming.  
De gouverneur is nog altijd de representant van de provincie in de beeldvorming, dat is de realiteit van-
daag. En de deputatie is al wat meer bekend, bekender dan vroeger, maar, ondanks de inspanningen, 
toch nog altijd relatief weinig. Wat is een gedeputeerde in vergelijking met een burgemeester en 
schepen? Het is de realiteit: de gedeputeerde is vooral bekend in de eigen regio, maar nog te weinig in 
de hele provincie. Ik wil dus stellen: als politieke instelling is de provincie nog veel te weinig bekend.  
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Het provinciehuis, ik hoor het de gouverneur met een warm hart zeggen, is een warm huis en hij heeft 
voor een stuk gelijk. De vraag is: "Is het vandaag de dag ook een warm huis voor de provincieraads-
leden?" En dan moet ik zeggen: "Wij ervaren nog een zekere koelte." Dit is de eigenheid van het gebouw, 
het is een warm gebouw, maar naar het politieke werk is er toch een slechte accommodatie voor de 
raadsleden. In die zin steken we toch een beetje schril af tegen de evolutie in de andere provincies waar 
de provincieraadsleden zich echt thuis voelen in zo'n gebouw. Misschien moeten we daar in de komende 
tijd de nodige inspanningen voor leveren.  

De pers.  
Ik zie weinig belangstelling. Dit is een permanent gegeven. Ik denk dat we toch eens de vraag moeten 
stellen of het vooraf geven van persconferenties niet rechtstreeks in verband staat daarmee. Terecht 
moet er gecommuniceerd worden, maar wanneer het debat voor de pers reeds afgesloten is, kan je ze 
het toch niet kwalijk nemen dat ze niet meer aanwezig zijn. Ik denk dat we de provincieraad voor wat 
meer politieke primeurs moeten gebruiken, ze hier meedelen, hier het debat voeren en dan zal de tribune 
waarschijnlijk ook volzitten. Laat ons daar even over nadenken.  

Ik moet ook zeggen - en ik denk dat ik daar een beetje de tolk ben van de hele provincieraad - dat het 
debat soms wat lang kan uitlopen, wat saai kan zijn, maar ik betreur toch een beetje het tekort aan 
belangstelling dit jaar vanwege de deputatie. Ik denk dat we daarover eerlijk moeten zijn en kijken hoe we 
ook dat kunnen verbeteren.  

De heer voorzitter 

Bestrijd op uw beurt de saaiheid en wees op uw beurt bondig. 

De heer Beke 

Wat is de fundamentele vraag?  
Dat is: "Welk beeld, welke missie, wat willen wij communiceren en welke middelen hebben wij daartoe?" 
We hebben de tv-uitzending. Tv-uitzendingen zijn goed, maar collega Hertog, en ik sluit erbij aan, gaf de 
suggestie om die ook open te trekken naar levendige debatten. Ik denk dat dat een bijdrage kan zijn. 
De provincie doet inspanningen, maar het is nu eenmaal de situatie dat AVS en Kanaal 3 elk maar in de 
helft van de provincie te ontvangen zijn. 

Informeel is een interessant infoblad, er is al iets over gezegd, maar misschien moet men het debat dat in 
de raad wordt gevoerd - en de voorzitter heeft in het laatste nummer een belangrijke bijdrage geleverd 
om duidelijk te maken wat het debat is in de provincie, hoe belangrijk het is - nu verder inplementeren 
met een aantal concrete zaken.  

De verdere concrete invulling van de rondleidingen, de bezoeken, het provinciehuis en alle provinciale 
instellingen: daar zal de collega straks nog op terugkomen.  
Kunnen de raadsleden ook beschikken over aangepast audio-visueel materiaal? Dat zal nuttig zijn 
wanneer we op het veld gaan en ons verantwoorden in afdelingen en bij andere bijeenkomsten over 
datgene wat we in de provincie doen. Het zou een ondersteuning zijn, mochten we over goed materiaal 
kunnen beschikken. 

Nog een klein punt: op de website zie ik nog foto's staan van collega's, ook van mijzelf, van vijf jaar 
geleden en intussen zijn we allemaal een beetje veranderd. Het zou goed zijn om dat aan te passen. 

Conclusie: een pluim voor de inspanningen van gedeputeerde Carina Van Cauter, maar laat ons bijsturen 
en nieuwe initiatieven nemen. Verschuif het beeld meer naar het politieke huis in plaats van naar het 
administratieve huis, want dat is het beeld dat nog heerst.  
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Laat communicatie vooral een horizontaal beleidsaspect zijn. In elk aspect van het provinciebestuur zit 
communicatie: in gebouwen, in stijl, in activiteiten, in de beeldvorming. Communicatie is ook geen zaak 
alleen van administratie, van deputatie. Ze doen hun best, maar het is ook een zaak van ons allemaal en 
vooral van ons en misschien is hier ook een taak weggelegd voor het bureau in functie van de uitstraling 
van het politieke aspect. Ik heb alleen een paar vragen willen stellen en de discussie willen aanvoeren. 
Dank u. 

P. 28 BELEIDSNOTA: P3 – EIGEN PROGRAMMA’S OP DE REGIONALE TELEVISIEZENDERS: VRAAG OVER OPINIE, DE 
REGIONALE ZEVENDE DAG VAN OOST-VLAANDEREN 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
In de algemene beleidsnota Communicatie worden drie doelstellingen naar voren geschoven.  
1. de inwoners en de lokale besturen informeren; 
2. het provinciebestuur profileren; 
3. de besluitvorming democratiseren. 

Om dit doel te bereiken zijn 55 projecten uitgewerkt.  
Ik wil vooral uw aandacht vragen voor project 3 dat staat voor een eigen programma op de regionale 
televisie, meer specifiek het programma Opinie, nu reeds de Zevende Dag van Oost-Vlaanderen 
genoemd. In zijn repliek op de beleidsverklaring stelde collega Jan De Cuyper, woordvoerder van de 
N-VA, aangenaam verrast te zijn met dit nieuwe initiatief. Ik kan hem hier voor een stuk bijtreden. 
Aanderzijds deel ik nog meer zijn bezorgdheid wanneer hij het heeft over het aan bod komen van de 
oppositie in deze.  
Naar mijn gevoel kunnen we nu reeds terugblikken op een ongelukkig precedent dat niet veel goeds 
voorspelt. Het debat 'Zin of onzin van de provincie' met de gedeputeerden Van Cauter en Vercamer is 
significant. Niet de oppositieleden uit dit halfrond waarvan men weet dat de partijprogramma's kritisch 
tegenover het provinciale niveau staan, maar een West-Vlaams politicus en een partijgenoot van een der 
gedeputeerden werd als tegenspeler ten tonele gevoerd. 'Ons kent ons' kan wel comfortabel zijn in een 
debat, maar ondergraaft des temeer de geloofwaardigheid. Het is natuurlijk perfect mogelijk steeds 
debatten te organiseren tussen de deputatie en externe gesprekspartners om zodoende de oppositie uit 
deze raad uit de debatten te weren en het geheel toch een democratisch tintje te geven.  
Daarom mijn vraag: "Als er al een rol is, hoe ziet de deputatie de rol van de oppositie in dit project?"  
Dank u. 

P. 29 BELEIDSNOTA: CREËREN VAN CONTACTMOGELIJKHEDEN: TUSSENKOMST OVER RONDLEIDINGEN IN 
PROVINCIEGEBOUWEN 

De heer Van Landeghem 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het is duidelijk dat er de laatste tijd een nieuwe wind waait binnen het beleid inzake Communicatie. Het is 
hier al een paar keer gezegd, dus er zal wellicht wel iets van aan zijn. Heel wat nieuwe of vernieuwde 
initiatieven werden voorgesteld, te beginnen met de reorganisatie van de diverse tijdschriften die door de 
provincie werden uitgegeven. De reorganisatie tot één nieuw tijdschrift en, met als meest recente en 
opvallende voorbeelden, de opendeurdag en vooral dan de samenwerking met de regionale 
televisiezenders uit onze provincie.  
Al deze initiatieven zijn er vooral op gericht om de provincie naar buiten te brengen, naar de 
Oost-Vlaming toe, de eerste logisch stap. Belangrijk en logisch vervolg op die eerste stap is de 
omgekeerde beweging, namelijk de burger naar de provincie brengen. Een middel bij uitstek hier lijkt mij 
de organisatie van geleide bezoeken aan het provinciegebouw, uiteraard met de nodige toelichting rond 
de werking van de raad en alles wat er gebeurt in het gebouw. Deze mogelijkheid bestaat uiteraard wel, 
maar is nog niet uitgewerkt in de nieuwe stijl.  
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Graag doe ik hierbij een aantal concrete suggesties.  
Zou het bijvoorbeeld niet mogelijk zijn om het bezoek aan het provinciehuis, dat slechts enkele uren in 
beslag neemt, uit te werken tot een bezoek van een hele dag? Hiervoor voorzie ik enkele mogelijke 
denkpistes.  
Een eerste mogelijkheid is volgens mij om dit bezoek te combineren met een door de toeristische dienst 
van de stad Gent uit te werken bezoek aan één of enkele bezienswaardigheden van de stad, een 
begeleide wandeling in het stadscentrum of een boottocht op de Gentse wateren. Voor de maaltijden zou 
er bijvoorbeeld beroep kunnen gedaan worden op het Groot Vleeshuis met hun ruime aanbod aan 
streekproducten. Door deze vorm van samenwerking is het vast mogelijk om te komen tot een 
aantrekkelijk dagprogramma voor mogelijke bezoekers en een verhoogd bezoekersaantal door 
kruisbestuiving.  
Een andere mogelijkheid zou bijvoorbeeld zijn om het voormiddagbezoek aan het provinciehuis uit te 
breiden met een rondwandeling in de stad waarbij ook het andere provinciepatrimonium wordt 
aangedaan. Het biedt de mogelijkheid om een aantal fraaie gebouwen in bezit of in gebruik van de 
provincie te tonen, maar zeker ook de werking van de provincie en de verschillende diensten aan bod te 
laten komen aan de hand van de bezochte gebouwen.  
Een derde mogelijkheid zou bijvoorbeeld kunnen zijn om een combinatie te maken met ander 
patrimonium van de provincie, maar dan buiten de stad Gent. Ik denk hier bijvoorbeeld aan een van de 
domeinen, musea, enz. 's Avonds zou dan een of andere voorstelling kunnen bijgewoond worden of 
georganiseerd worden, verzorgd door een van de vele culturele organisaties die wij als provincie 
ondersteunen.  

Is het de bedoeling van de deputatie om in de nabije toekomst rondleidingen in de nieuwe stijl te 
organiseren, passend binnen het vernieuwde communicatiebeleid en de nieuwe huisstijl? Indien ja, ziet 
ze dan iets in een uitbreiding van dit bezoek, al of niet in samenwerking met derden, zoals bijvoorbeeld 
de stad Gent of de rest van de provincie?  
Dank u. 

Mevrouw gedeputeerde Van Cauter 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De sekseneutrale berichtgeving die wij zouden moeten hanteren. 
Onze dienst Communicatie tracht zo genderneutraal mogelijk te communiceren met de inwoners van de 
provincie Oost-Vlaanderen. Men heeft daarvoor geen specifieke richtlijnen uitgevaardigd, maar men 
beschouwt dit als normaal en verworven. Vandaar dat in de publicaties, voor zover de leesbaarheid zulks 
toelaat en voor zover dit taaltechnisch mogelijk is, daaraan de meeste aandacht wordt besteed. Men doet 
dit zowel in de wervingscommunicatie waar dan uitdrukkelijk M/V wordt vermeld. Men doet dit ook in 
algemene publicaties. In beeldcommunicatie tracht men uiteraard niet te neutraal te zijn, maar tracht men 
alle groepen en sekses aan bod te laten komen en zeker ook de vrouwen zichtbaar te maken. 

Het verheugt mij eigenlijk wel dat zowel TV Provincie als Opinie positief worden ervaren bij de raads-
leden. Het is het onderwerp dat ook de meeste aandacht heeft genoten.  
Wat is de bedoeling, de opzet geweest van beide programma's? Met het programma Opinie trachten wij 
een maatschappelijk debat te organiseren over een actueel onderwerp, want dit moet toch de aandacht 
van de kijker voor dit programma wekken. Anderzijds is er het programma TV Provincie waar wij trachten 
duidelijk te maken waar het provinciebestuur dagdagelijks mee bezig is en liefst waar de individuele 
burger dit provinciebestuur dagdagelijks kan terugvinden in zijn leefomgeving, in zijn bestaan en waar wij 
inderdaad impact hebben op de individuele Oost-Vlaming.  
Hoe zit het met de redactieraad en hoe zie die eruit?  
Hoe die redactie eruitziet, kan ik u niet zeggen, maar er is wel degelijk een redactieraad samengesteld 
door de twee zenders, zijnde AVS en Kanaal 3. Er is een vertegenwoordiger van de dienst Communicatie 
die uiteraard, na samenspraak met de verschillende diensten, mee kan aangeven welke thema's 
eventueel aan bod zouden kunnen komen, rekening houdende met de thema's die op dat bepaald 
ogenblik actueel zijn. Wij als deputatie hebben daar omzeggens geen inspraak in. Het is wel zo dat ons 
gevraagd wordt om al dan niet mee te werken aan een bepaald programma.  
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U vraagt mij concreet of de oppositie bij deze aan bod kan komen. Dan dien ik die vraag met een 'ja' te 
beantwoorden. Als ik goed ben ingelicht, is het zelfs zo dat een van de oppositieleden (ik ga niet 
verklappen wie) tijdens de volgende uitzending in debat gaat met eerste gedeputeerde De Buck. U mag 
dus gerust zijn: de oppositie komt wel degelijk aan bod.  
Het zou jammer zijn om het programma te verengen tot een debat op niveau van de provincie, de 
provincieraad of het provinciale beleid op zich. Ik denk dat het belangrijk is dat wij ons provinciaal beleid 
en onze provincie plaatsen en schakelen in de relatie enerzijds tussen de gemeentebesturen en de 
individuele Oost-Vlaming en het Vlaamse en het federale niveau anderzijds. Dan, denk ik, is het ook 
belangrijk dat we de grenzen van onze provincieraadsleden en de deputatie op zich eventjes verlaten en 
dat we zoeken naar een ruimer debat dan een debat oppositie-meerderheid zoals wij het hier voeren in 
de raad.  

De andere vragen tracht ik nu kort te overlopen.  
Ik begin met de minder leuke vraag, voor mijzelf dan toch, over de redesign van de website.  
Inderdaad, de communicatie daarrond kon beter. De herwerking van de website en de beschikking van 
de provincie over een nieuwe website werd aangekondigd via de media. Het is wel zo dat er met 
betrekking tot de herwerking van het extranet voor de raadsleden vooraf geen demo ter beschikking werd 
gesteld. Men is er blijkbaar van uitgegaan dat het gebruik van de vernieuwde website voor de raads-
leden, die ondertusssen toch al enkele jaren ervaring hadden, geen probleem kon zijn. Dit bleek toch het 
geval te zijn en de dienst Informatica heeft dan ook onmiddellijk voorzien in de aanmaak van een demo 
en sedertdien zijn er minder klachten met betrekking tot het gebruik van de website.  
Ik heb geen weet van klachten over het gebruik op zich.  
Met het oog op de redesign van de website zijn er wel degelijk gebruikerstesten geweest.  
We hebben dit gedaan in drie stappen: 
- eerst en vooral heeft men een onderzoek gevoerd naar de boomstructuur, dus de benaming van de 

verschillende menu's; 
- vervolgens heeft men een gebruikerstest uitgevoerd op de maquette, dus bekijken of kleur en vorm wel 

gebruiksvriendelijk zijn, of een bepaald vakje wel genoeg oplicht om de link te leggen naar het klikken 
erop;  

- uiteindelijk heeft men beide samengebracht wanneer er al een ontwerp was van de website en dan 
heeft men eigenlijk een gecombineerde gebruikerstest uitgevoerd.  

Dit heeft geleid tot een aantal aanbevelingen die dan zijn verwerkt in de uiteindelijke vorm van de 
website, het internet, het extranet en het intranet zoals ze er vandaag uitzien en zoals u ze vandaag 
gebruikt. Ik wil sportief toegeven dat wij misschien onmiddellijk hadden moeten denken aan het opmaken 
van een demo die bestemd was voor de raadsleden. Nogmaals mijn excuses daarvoor. Ik hoop dat als er 
nog problemen zouden zijn dat die in ieder geval via de dienst op een correcte manier worden opgelost. 
Is dit niet het geval, dan weet u mij te vinden. 

De suggesties gedaan door collega Hertog. 
Internet tv enerzijds en het gebruik van sms als communicatiemiddel anderzijds. 
Het is inderdaad zo, en zo staat het ook vermeld in de beleidsnota, dat wij voor volgend jaar voorzien om 
over te gaan tot het ter beschikking stellen van interactieve digitale televisie. Wij overwegen om video-
spots ter beschikking te stellen via dit medium en anderzijds als het ware ook ons eigen aanbod aan 
dienstverlening, dus de website, via deze weg open te stellen of toegankelijk te maken. Uiteraard is daar 
een kostenplaatje aan verbonden en zal het heel wat tijd en werk kosten om dit binnen het volgende jaar 
klaar te krijgen.  
We hebben van Telenet een idee gekregen over de kostprijs of wat ons het ter beschikking stellen van 
ons aanbod via dit medium zou kosten. Het zou ons per interactieve abonnee op maandbasis ongeveer 
0,01 EUR kosten. Als Telenet rekening houdt met het aantal abonnees dat zij vandaag heeft, dan zou dat 
ongeveer over een 12 500 EUR op jaarbasis komen. Dan hebben wij uiteraard nog geen rekening 
gehouden met de andere telecomoperatoren waarmee wij uiteraard ook nog moeten gaan onderhande-
len.  
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Ik begrijp dat de collega daarnaast ook graag zou zien dat wij gebruik maken van internet tv. Dat is 
inderdaad een goed idee, maar de middelen zijn wat ze zijn en het tijdsbestek is ook wat het is. Maar het 
is een leuk idee en we nemen het mee, misschien naar analogie van de Vlaamse raad. Het zou niet 
slecht zijn om de raadszittingen onmiddellijk via deze weg toegankelijk te maken zodanig dat men in de 
huiskamer zou kunnen zien met hoeveel wij hier vandaag nog zijn. Ik denk dat dit misschien een beloning 
zou zijn voor diegenen die hier altijd aanwezig zijn, ook op een iets later uur. We nemen dit dus in ieder 
geval mee en we gaan daar werk van maken, maar uiteraard binnen het beschikbare tijdsbestek, met de 
mensen die er zijn en met de middelen die we hebben. We denken er in ieder geval over na.  

Communicatie per sms. 
Als we de kosten-batenanalyse maken, dan is dit eigenlijk een te dure onderneming, zeker wanneer wij 
die kosten te onzen laste zouden nemen. Wanneer ik denk aan het antwoord dat de gouverneur hier in 
de raad heeft gegeven en we zien dat we voor communicatie naar aanleiding van ongevallen of rampen 
moeten rekenen op een forfaitaire kost van 30 000 EUR op jaarbasis, plus nog eens 0,05 EUR per 
telefoonnummer dat aangeschakeld is op het ogenblik dat men communiceert, plus installatiekosten, enz. 
dan denk ik dat dit een niet-haalbare kaart is voor ons. De toekomst brengt wat ze brengt en misschien 
wordt een en ander nog goedkoper en dan zullen we dat ongetwijfeld opnieuw evalueren, maar ik denk 
dat ik u vandaag moet teleurstellen en zeggen dat wij daar voor volgend jaar niet kunnen in voorzien. 
Zeker niet binnen deze legislatuur.  

Collega Veys.  
De commissievergaderingen zullen inderdaad openbaar zijn, zeer binnenkort neem ik aan.  
De raadszittingen zijn openbaar en we trachten uiteraard aandacht te besteden aan de raadszittingen in 
de wijze waarop wij communiceren.  
Ik heb reeds vroeger verwezen naar de CitiPack-advertenties, ik verwijs ook naar Informeel waar iedere 
keer gecommuniceerd wordt uit de raad. Daaraan wordt een speciale rubriek besteed.  
Dat er niet meer belangstelling is voor de raadszittingen is inderdaad jammer en we moeten misschien 
nog eens verder zoeken. De mensen die het provinciehuis bezoeken wijzen ook op het feit dat hier op 
woensdag raadszittingen zijn. Ik heb dat ook besproken met de mensen van de dienst Communicatie.  

Ik hoop dat daar wat verandering in komt, want wij zien toch - en dan antwoord ik onmiddellijk al een 
beetje op hetgeen mijn fractieleider en collega Beke heeft gezegd - dat er meer mensen dit provinciehuis 
komen bezoeken. Ik heb eens eventjes gekeken naar de cijfers. Echt aanmerkelijk is het niet, maar er is 
toch een groeiend aantal bezoeken. In 2004 hebben 1317 mensen dit huis bezocht. Begin november 
zaten we al aan 1387 bezoekers. Dan merk je toch dat er een lichte stijging is van het aantal bezoekers 
aan dit proviniciehuis.  
Begin volgend jaar gaan we ook zorgen voor een speciaal informatiepakket dat ter beschikking zal 
gesteld worden, een beetje naar analogie van de manier waarop men in het Vlaams parlement te werk 
gaat en waar dat toch enig succes heeft. De provincieraadsleden, voor diegenen die dit niet zouden 
weten, kunnen ook een dvd ontlenen op de Communicatiedienst. Op die dvd werd heel wat informatie 
rond de werking van het provinciebestuur in beeld gebracht.  

Informeel.  
Er is inderdaad een stijging van het aantal abonnementen. Uw vraag of het niet nuttiger zou zijn om in 
plaats van te werken met abonnementen - gelet op het geringe aantal nieuwe abonnementen - te zorgen 
voor een verdeling aan alle Oost-Vlamingen, denk ik toch negatief te moeten beantwoorden. Wij zien dat 
de abonnementen die er vandaag zijn, genomen zijn door mensen die werkelijk geïnteresseerd zijn in 
informatie. Wij denken dat het geldverspilling zou zijn om zomaar in alle bussen blaadjes of dit informatie-
blad te droppen bij mensen die weinig of niet geïnteresseerd zijn, die er ook niet om vragen en soms zelfs 
uitdrukkelijk aangeven dat ze geen niet-gevraagde of niet op naam toegezonden publicaties willen 
ontvangen. Als we een kosten-batenanalyse maken, dan denk ik dat we ook daar een goede keuze 
hebben gemaakt en dan hebben wij de intentie om ook daarin te volharden.  
Dat diegenen die geabonneerd zijn ook werkelijk geïnteresseerd zijn, is logisch.  
1. Men heeft het expliciet gevraagd.  
2. Als je het aantal reacties bekijkt - 2 349 inspraakkaarten - dan betekent dit dat mensen gelezen 

hebben, nagedacht hebben, iets ingevuld hebben en teruggezonden hebben. Dan denk ik ook dat we 
die abonnees als een groepje Oost-Vlamingen kunnen beschouwen die vast en zeker het tijdschrift 
appreciëren. Het blijkt ook uit de reacties.  
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Toch is het belangrijk dat we naar al onze inwoners communiceren, maar daarvoor zijn er nog andere 
middelen. Naar aanleiding van de verzending van het aanslagbiljet APB Gezinnen en Bedrijven wordt 
telkens een informatiefolder meegestuurd. Het is de bedoeling om deze dit jaar nog wat uitgebreider te 
maken zodanig dat we van dit eenmalige moment - de verzendingskosten zijn dan toch gemaakt - 
kunnen gebruik maken om maximaal te communiceren. We gaan ook aandacht besteden aan de 
provincieraadszittingen en deze op datum vermelden, samen met een kalender van al wat te beleven valt 
in en rond dit provinciehuis zodanig dat de geïnteresseerden weten dat zij hier welkom zijn.  

Internet tv en iDTV. Heb ik gehad.  

Over het meten. 
Onze aanwezigheid in de pers. De meting die wij hebben uitgevoerd, en die wij nu zullen herhalen in 
samenwerking met de vakgroep van de universiteit Gent, betreft een meting rond de persberichtgeving 
over de provincieraad. De meting waar u het over had, werd vorig jaar uitgevoerd en was een onderzoek 
rond naambekendheid. Het was eigenlijk een initiatief van de dienst Sport. Als ik mij goed herinner, werd 
het uitgevoerd door Artex en zij hebben, naast het logo Sport, ook de naambekendheid van het provincie-
bestuur in zijn globaliteit doorgelicht en geëvalueerd. 

Infobox voor de nieuwe inwoners.  
Men vraagt ernaar, expliciet, ik denk dat dat ook een goeie zaak is.  

Schriftelijke vragen. 
Mocht een schriftelijke vraag niet beantwoord zijn - maar ze bleek dan wel beantwoord ... - dan moet u 
mij dat zeggen, maar wij hebben ons een code opgelegd om binnen gestelde termijnen iedere vraag te 
beantwoorden en ik dacht dat wij dat ook deden. Wanneer er echter een mondelinge vraag gesteld wordt 
in de raad waarop voldoende werd geantwoord, ja, dan is het nogal logisch dat die vraag niet nog eens 
schriftelijk wordt gesteld. Onze administratie moet niet opnieuw nodeloos belast worden daarmee. Allez, 
dat is niet meer ernstig. Ofwel stelt men ze mondeling, ofwel stelt men ze schriftelijk en als men 
bijkomende informatie wenst dan kan men die uiteraard krijgen als er informatie te geven is. Als er echter 
een volledig antwoord is gegeven dan denk ik dat we daarrond niet opnieuw moeten gaan 
communiceren. 

Huisstijl. 
Ik denk dat wij inmiddels stijl hebben, dat wij gewerkt hebben aan die stijl, dat dit op een zeer coherente, 
eenduidige manier gebeurt en dat men consequent is in de toepassing. Over kleuren kan men inderdaad 
discussiëren. Ik denk dat waar wij die huisstijl gebruiken, de logo's, het briefpapier, enz., dat wij dit op een 
zeer stijlvolle manier doen en ik denk dat wij misschien af en toe nog wat consequenter moeten zijn, maar 
ik denk ook dat we de goede weg zijn ingeslagen.  

De kinderprovincieraad. 
Na evaluatie van de vorige kinderprovincieraad hebben we twee dingen gedaan: 
1. de leeftijdscategorieën uitgebreid; 
2. aangezien naar aanleiding van de vorige kinderprovincieraad is gebleken dat heel wat vragen die 

destijds door de jeugd of de kinderen werden gesteld, eigenlijk vragen waren die gericht waren aan 
hun gemeentebestuur, heeft men vanuit de dienst Jeugd gedacht om de systematiek te veranderen.  

 Men heeft gedacht om dit jaar, meer specifiek op deze kinderprovincieraad, de verschillende projecten 
die ondersteund werden door Parti-Tur, namelijk participatieprojecten, voor te stellen in de raad 
zodanig dat de gemeentebesturen van elkaar konden leren, dat ook de Jeugddiensten van elkaar 
konden leren en dat men eigenlijk op die manier tot een opbouwende coördinatie komt van de 
participatie naar jongeren en jeugd zoals ondersteund door ons reglement.  

De deontologische code.  
We zullen die inderdaad moeten aannemen, denk ik, in uitvoering van het provinciedecreet en daar zal 
dan ten gepaste tijde aan gewerkt worden.  
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Ik wil nog eventjes terugkomen op de rondleidingen.  
Ik zou toch nog willen zeggen dat dit jaar al een aantal raadsleden gebruik gemaakt hebben van de 
mogelijkheid om met een groep het provinciehuis te bezoeken. Ik geef graag mee dat ook de andere 
provinciale instellingen toegankelijk zijn met een groep en dat er eveneens een rondleiding kan gebeuren. 
Collega Veys vindt het jammer dat het PAC niet opgenomen was in het bezoek tijdens de opendeurdag. 
De methodiek die wij aangewend hebben, is de volgende: wij hebben de verschillende provinciale 
diensten bevraagd naar de mogelijkheid tot medewerking aan deze opendeurdag en diegenen die zich 
bereid hebben getoond, hebben meegewerkt. Daarbij kwam ook dat wij niet onmiddellijk bezorgd waren 
over het niet meewerken van het PAC in zijn globaliteit aan deze opendeurdag omdat wij vaststellen dat 
het voornamelijk de publieksgerichte instellingen zijn die veel bevraagd worden om groepen te 
ontvangen. De Oost-Vlaming heeft, naast mogelijkerwijze de architectuur en de kunst aan de muren, 
weinig interesse om louter administratieve gebouwen te bezoeken.  
Collega Van Landeghem, wij hebben met Toerisme Oost-Vlaanderen werk gemaakt van de opname van 
dit provinciehuis, de provinciale domeinen en de musea in het aanbod, in een aantal arrangementen. Het 
bestaat dus, maar het is een goede suggestie om ook samenwerking te zoeken met de stad Gent. Ik zal 
aan Toerisme Oost-Vlaanderen vragen om met de dienst Incoming van de stad Gent na te kijken of we 
daar ook tot een samenwerking en tot bepaalde arrangementen kunnen komen. Dat wordt zeker 
meegenomen. 
Ik ga het hierbij laten. 
Dank u. 

De heer Veys 

Kort, en in telegramstijl.  
De kinderprovincieraad. 
Ik wens op te merken dat het leeftijdsverschil binnen de huidige groep misschien iets te groot is. Er waren 
een aantal jongvolwassenen bij. Misschien dat men dat toch nog eens kan nakijken. 

De website.  
De tussenkomst van collega Hertog was zeer terecht en hij heeft een aantal pijnpunten aangebracht die 
ik in het verleden ook al heb aangehaald.  

Het panel.  
Ik heb de verslagen waarnaar de gedeputeerde verwezen heeft in verband met het gebruikerspanel. Het 
is degelijk gebeurd, maar misschien had in dat gebruikerspanel ook een provincieraadslid moeten zitten 
of iemand met een profiel van provincieraadslid of van een openbaar bestuur om de gebruiksvriende-
lijkheid na te gaan.  

Ik betreur dat niet ingegaan wordt op de suggestie om de uitzendingen die wij maken of die de provincie 
laat maken bij de regionale televisie ook aan te bieden op de provinciale website.  

Ook het gegeven van een keer per jaar in alle bussen terecht te komen via het aanslagbiljet APB vind ik 
niet zo'n goede combinatie. Een belastingbrief samen met een promotiefolder lijkt mij niet de ideale 
manier.  

De rondleiding.  
Ik was ook aanwezig op een van de rondleidingen en het was zeer degelijk en zeer uitvoerig en iedereen 
die aanwezig was, heeft er heel veel van opgestoken.  

Ik heb vernomen dat er ook een nieuwe of herwerkte film komt omdat de film die ik gezien heb nog 
steeds beelden uit de legislatuur 1994-2000 toont. Men ziet daar nog raadsleden die allang in betere 
oorden zijn. Ik vind het een beetje raar dat men nu een nieuwe film wil maken: een jaar later zijn we weer 
met een nieuwe samenstelling, met nieuwe gedeputeerden, of toch een aantal. Ik vind het een beetje raar 
dat men dat nu nog rap gaat doen.  
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De verkiezingen.  
Herneemt men het initiatief om een mailing te doen naar alle eerste kiezers? Als ik mij niet vergis, heeft 
men dat tijdens de vorige legislatuur gedaan en zijn er ook plannen om dat opnieuw te doen.  

De website. 
Bij de VVP stelt men vast dat hun extranet zeer weinig wordt gebruikt en men voegde eraan toe dat 
schijnbaar ook dat van de provincies zeer weinig wordt gebruikt. Dat kan een van de redenen zijn dat het 
aantal klachten is geminderd. Ook daar zouden we een keer een analyse moeten doen van het gebruik 
van dat extranet door de raadsleden.  
Nog een suggestie inzake de website: misschien moet het visueel duidelijker en iets gebruiksvriende-
lijker. Het promotiemateriaal dat de provincie heeft, zou te koop moeten worden aangeboden in een soort 
winkeltje waar men het materiaal kan bestellen. 

Ik kan mij in verschillende van de bemerkingen van collega Beke vinden. 

Ik wist niet dat er een dvd bestond waarin de werking wordt voorgesteld. 

De schriftelijke vragen. 
Ik wil wel eens die vragen op papier zetten die noch schriftelijk, noch in de raad beantwoord zijn. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Nog iemand die het woord vraagt over dit hoofdstuk? Ik dank de gedeputeerde, ons nog eens 
verontschuldigend voor de verschillende telefoons die ondertussen binnenkwamen. Wij hebben samen zo 
goed mogelijk geluisterd. Het hoofdstuk Communicatie is daarmee afgewerkt wat de artikelsgewijze 
bespreking betreft. 

TOERISME 

P. 71 BELEIDSNOTA: TOERISME – SUBSIDIE VOOR DE UITBOUW VAN HET CENTRUM RONDE VAN VLAANDEREN: 
TUSSENKOMST OVER DE WERKING, DE REALISATIES EN DE DOELSTELLINGEN VAN HET CENTRUM 

De heer voorzitter 

Ik maak van de gelegenheid gebruik om quaestor Emiel Otte, uw naamgenoot, die altijd aanwezig is, 
uitzonderijk te verontschuldigen voor dit deel van de zitting. Hij heeft mij dat gevraagd en ik doe dat bij 
deze. Het is eigenlijk zo dat mensen steeds aanwezig zijn en dan zou men nog vergeten hem te 
verontschuldigen wanneer hij het doet. Ik doe het bij deze. Maar ondertussen heeft Dirk Otte het woord. 

De heer D. Otte 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Toen mijn collega, naam- en familiegenoot Emiel Otte in oktober 1992 in deze provincieraad de eerste 
aanzet gaf tot het realiseren van wat thans het Centrum Ronde van Vlaanderen te Oudenaarde is, deed 
hij dat met een emotierijke tussenkomst onder het motto: 'Heren vertrekt'. Hij oogstte applaus op alle 
banken van deze raad en meer nog: hij haalde zelfs de voorpagina van de organiserende krant Het 
Nieuwsblad.  

Ondanks dit glorievolle startsein duurde het nog tien jaar vooraleer het Centrum uiteindelijk de eerste 
bezoekers kon ontvangen in 2002. Nu, amper een drietal jaren verder, lijkt het mij dat dit troetelkind van 
de wielerliefhebbers in werkelijkheid een zorgenkind is geworden. De vooropgestelde, weliswaar veel te 
hoog ingeschatte bezoekerscijfers, worden niet gehaald.  
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De cafetaria is al maanden dicht, er zou een afslanking van het personeel zijn doorgevoerd als 
besparingsmaatregel en nu verneem ik dat ook de directeur zelf er de voorkeur aan heeft gegeven het 
pelletonnetje medewerkers te verlaten. Wij konden ondertussen vorige week via de pers vernemen dat er 
een nieuwe directeur is aangesteld.  

Weliswaar heeft het Centrum geen gemakkelijke ontstaansgeschiedenis gekend. Ware het niet van de 
inspanningen van collega's Guido De Padt en Georges De Langhe, het was er nooit gekomen. Noch is 
het na de opening gespaard gebleven van onheil door onder meer wateroverlast, problemen met de 
vooruitstrevende informatica en discussies met bouwheer en belastingen. Nochtans zal elkeen hier in de 
raad het met mij eens zijn dat dit bezoekerscentrum rond een monument in onze volkscultuur beter 
verdient. Ik benijd gedeputeerde Van Cauter, die het Centrum letterlijk in de schoot geworpen heeft 
gekregen, zeker niet. Het moet niet gemakkelijk zijn voortdurend te moeten opboksen tegen minder 
uitvallende bezoekers- en omzetcijfers, her en der opduikende problemen zoals reeds geschetst en nu 
ook het feit dat zelfs de directeur het voor bekeken houdt.  

Maar, problemen zijn er om opgelost te worden. Nu dit Centrum er is - en niemand zal mij tegenspreken 
wanneer ik stel dat het een gevoelige meerwaarde is voor het toerisme in onze provincie en zeker voor 
Oudenaarde en de Vlaamse ardennen - moeten wij alles in het werk stellen om er ook een succesverhaal 
van te maken. Toch moeten wij enigszins bedachtzaam te werk gaan. Wetende, of beter nog, ervarende 
dat dit Centrum nooit zelfbedruipend zal kunnen werken, is het, gezien zijn impact en uitstraling, mijns 
inziens de taak van dit provinciebestuur om ervoor te zorgen dat het kan voortbestaan. Natuurlijk niet ten 
alle prijze.  

In die zin wens ik van de gedeputeerde te vernemen welke initiatieven zij heeft gepland of al heeft 
genomen.  
In de pers heb ik vernomen dat de provincie wellicht eigenaar zal worden van het Centrum doordat de 
erfpacht zou worden overgedragen.  
Ik had daar graag wat verduidelijking over. Hoe ziet men dat? Hoever staan de onderhandelingen 
hierover met het stadsbestuur van Oudenaarde, thans erfpachthouder? Wat zal de neerslag zijn op de 
provinciebegroting hiervan? Zal de overname van het Centrum, want daar komt dit toch op neer, ook 
gevolgen hebben voor de beheerstructuur ervan?  
Thans zetelen in de beheerraad slechts enkele vertegenwoordigers van de provincie via hun mandaat 
Toerisme Oost-Vlaanderen, dat vanzelfsprekend aan de wieg stond van het Centrum, en een paar 
adviserende leden. Maar indien het Centrum een nauwere link met het bestuur krijgt, is het dan niet 
logisch om ook op vlak van de bestuurders een aanpassing door te voeren?  
Ten slotte zou ik in het antwoord van de gedeputeerde ook graag vernemen, gezien het vertrek van de 
directeur, welke stappen er worden genomen om de continuïteit van de dagelijkse werking van het 
Centrum te waarborgen. En niet alleen dat: "Welke meer werkingsgerichte stappen worden ondernomen 
om het Centrum nieuw leven in te blazen, de bezoekerscijfers wat op te krikken of het cafetaria opnieuw 
open te stellen?"  

Ik merk dat heel wat raadsleden mijn bekommernis delen. Het Centrum Ronde van Vlaanderen is dan 
ook min of meer een provinciaal kindje waarvan de conceptie heeft plaatsgehad op deze banken. 
Misschien is het badwater wat troebel geworden, maar laat ons het kind niet samen met het badwater 
weggooien. Ik kijk dan ook met belangstelling uit naar het ongetwijfeld positieve antwoord van de 
gedeputeerde.  
Dank u. 
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P. 158: SUBSIDIE VOOR DE UITBOUW VAN HET CENTRUM RONDE VAN VLAANDEREN: WERKING VAN HET CENTRUM: 
VRAAG NAAR EEN STAND VAN ZAKEN NA DE RECENTE EVOLUTIE IN HET MANAGEMENT 

De heer De Loor 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik ga beginnen met te zeggen dat collega Otte mij op een grandieuze manier geklopt heeft in de sprint bij 
het indienen van de agendapunten, want hij staat net voor mij. Ik kan mij eigenlijk voor 99% aansluiten bij 
hetgeen Dirk heeft gezegd, hij heeft dezelfde analyse gedaan als ik en waarschijnlijk heeft hij zich ook 
gebaseerd op de massa gegevens die collega Van Hove vorig jaar naar voren heeft gebracht met 
bezoekerscijfers, enz.  
Hetgeen ik hem niet horen vragen heb en hetgeen collega Van Hove vorig jaar wel gezegd of 
gesuggereerd heeft, is een mogelijke samenwerking met andere partners die toen aangekondigd werd. Ik  
denk hierbij spontaan aan Lotto dat zich vorig jaar blijkbaar op een of andere manier zou mengen in het 
beheer en een financieel steentje zou bijdragen in de exploitatie. Er was ook sprake van andere privé-
financierders die daar eventueel andere activiteiten zouden uitbouwen. Zo werd gedacht aan een 
fitnessruimte. 
In mijn eigen tussenkomst had ik eigenlijk nog een bijkomende vraag voorbereid en overgemaakt aan 
gedeputeerde Van Cauter: "Wat zou eventueel de weerslag zijn op de toekomstige begrotingen van de 
provincie indien inderdaad de provincie het Centrum van de stad Oudenaarde zou overnemen of ten 
minste de erfpachtovereenkomst?" Ik wou daarbij aanvullend vragen of dit eigenlijk geen cadeau is voor 
de stad. Dit werd mij toch door een aantal mensen in het oor gefluisterd, maar waarschijnlijk kunt u dat 
zeer gemakkelijk weerleggen, Mevrouw de Gedeputeerde.  

De heer voorzitter 

Pas op met wat u in het oor wordt gefluisterd, Mijnheer de Quaestor. 

P. 70-72 BELEIDSNOTA: TOERISME: TUSSENKOMST OVER HOEVETOERISME 

De heer De Grave 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Anno 2005 is het dankzij het hoevetoerisme in Vlaanderen perfect mogelijk om met je gezin op 
ontspannende wijze enkele dagen op een boerderij te verblijven en stap per stap de dagdagelijkse 
activiteiten van het boerengezin van dichtbij mee te maken. Dit zorgt er niet alleen voor dat kinderen 
bijvoorbeeld leren dat chocolademelk niet komt van bruine koeien, maar het zorgt er vooral voor dat de 
landbouwsector op creatieve wijze omgaat met een helaas krimpende sector.  
Het hoevetoerisme is trouwens heel goed voor het imago van de landbouw. Mensen hebben namelijk niet 
altijd een juist of veeleer een negatief beeld van de landbouwsector. Bij hoevetoerisme kan men zelf zien 
hoe een boerderij echt werkt en hoe streng de kwaliteit en de hygiëne tegenwoordig gecontroleerd 
worden.  

Hoeve- en plattelandstoerisme is een vrij nieuwe sector in ons land, maar ze mag nu al rekenen op een 
groeiende belangstelling. Dat brengt automatisch een stijging met zich mee van het aantal vakantie-
verblijven op het platteland. Sinds 1 januari 2003 is het aantal met 15 % toegenomen. Volgens 
deskundigen kiezen alsmaar meer boeren voor deze nieuwe activiteit als aanvullende bron van 
inkomsten. Ook allerlei beperkingen op de productiecapaciteit van de boerderijen doen landbouwers 
uitkijken naar nieuwe disciplines zoals de rechtstreekse verkoop van hun producten aan de klanten en 
het hoevetoerisme.  
België telt meer dan duizend goed uitgeruste huurverblijven op het platteland. Deze nieuwe activiteit kent 
vooral veel succes in West-Vlaanderen, maar vooral Limburg en de Ardennen liggen op dit vlak eveneens 
goed in de markt. De klanten van het plattelandtoerisme blijken bovendien bijzonder trouw. Bijna 40 % 
van wie ervan geproefd heeft, kiest later opnieuw voor zo'n formule. De helft van deze trouwe klanten 
kiest zelfs terug voor dezelfde plaats.  
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Het is logisch dat er ook in Oost-Vlaanderen interesse is. Er zijn ondertussen al een aantal initiatieven, 
maar de jonge sector verdient duidelijk een aanmoediging en een ondersteuning. Het provinciebestuur 
van Oost-Vlaanderen kan, naast Toerisme Oost-Vlaanderen, daarin een actieve rol spelen. Op dit 
moment doet het provinciebestuur al een voorzichtige poging door met een budget van 62 000 EUR 
streek- en landbouwproducenten aan te moedigen om hun productieruimten open te stellen, maar de 
jonge sector van het hoevetoerisme in Oost-Vlaanderen heeft duidelijk meer nodig dan dit.  

Daarom volgende vragen. 
Hecht het provinciebestuur belang aan de ontwikkeling van het hoevetoerisme in Oost-Vlaanderen? Zo 
ja, op welke wijze heeft ze dit in het verleden laten blijken en op welke wijze laat ze dit in de toekomst 
blijken? Zo neen, waarom niet? 
Steeds meer wordt gepeild in hoeverre de landbouwsector vragende partij is voor ondersteuning en/of 
stimulering van het hoevetoerisme. Zo ja, wat waren de resultaten? Zo neen, waarom niet?  
Dank u. 

P. 71 BELEIDSNOTA: TOERISME - FIETSKNOOPPUNTENNETWERKEN: VRAAG NAAR GOED UITGEBOUWDE 
RUSTPLAATSEN EN BEWEGWIJZERING LANGS DE OOST-VLAAMSE FIETSROUTES 

De heer Van Hove 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het provinciaal fietsroutenetwerk en in het bijzonder de +/- 50 provinciale fietsroutes hebben, naast hun 
sportieve, ook een recreatieve en educatieve functie. Heel wat fietsers verkennen een deel van onze 
provincie via deze routes en volgens de daartoe voorziene bewegwijzering. Zo doorkruist een netwerk 
van fietsroutes onze provincie, alles bewegwijzerd. Van elke route bestaat een brochure met een 
gedetailleerde kaart en een routebeschrijving. Tevens wordt er veel informatie verstrekt over de 
bezienswaardigheden die men onderweg tegenkomt. Deze provinciale fietsroutes leiden ons langs 
rustige wegen en zijn tussen de 30 en 50 km lang, ideaal voor de recreant. Onder deze talrijke fietsers 
vindt men jongeren, senioren en heel dikwijls gezinnen met kinderen.  

De problematiek van deze fietspaden is bekend: ze zijn dan wel goed bewegwijzerd via de alom bekende 
zeshoekige bordjes, maar lopen over gemeentewegen, provinciewegen en wegen die eigendom zijn van 
het Vlaams gewest. We stellen vast dat niet alle overheden het even nauw nemen met het onderhoud 
van hun fietspaden. Zo ondervindt de fietser soms dat bepaalde fietspaden in een ronduit schandalige 
toestand verkeren. We kunnen stellen dat de aandacht voor de fietspaden veel te wensen overlaat. De 
veiligheid van de fietser komt dikwijls in het gedrang en er wordt weinig aandacht geschonken aan deze 
problematiek.  

Tevens stellen we vast dat er een veelvoud aan bewegwijzering dreigt te ontstaan.  
Dikwijls komen onze provinciale aanwijsborden als toegevoegde waarde in contradictie met de 
functionele borden die er al langer stonden. Onze vzw Toerisme Oost-Vlaanderen neemt, mits enkele 
aanpassingen, de huisstijl over van Westtoer voor de bewegwijzering van zijn fietsroutes. Op zich is daar 
niets op tegen, maar we moeten ons ervoor hoeden niet te veel verschillende stijlen en kleuren door 
elkaar te gaan gebruiken opdat de toerist nog zou begrijpen op welke fietsroute hij nu eigenlijk rijdt. 
Afspraken tussen de provincies onderling om te ijveren naar een gelijke stijl dringen zich daarbij op.  

Naast dit bekend probleem stelt zich ook het feit dat sommige gezinnen op hun fietstochten ook al eens 
willen picknicken of een rustpauze inlassen. Voor deze mensen bestaan er echter geen of weinig 
voorzieningen. Het is mij niet bekend dat er langs onze provinciale fietsroutes uitgeruste stopplaatsen 
voorzien zijn. Met een uitgeruste stop- of rustplaats bedoel ik een al dan niet overdekte ruimte met een 
tafel en enkele banken, hoe summier ook, waar men op een deftige manier kan zitten, tot rust kan komen 
en eventueel zijn meegebrachte spijzen kan verorberen. Deze ingreep kan voor de niet-geoefende fietser 
de aanleiding zijn om ook even het stalen ros te bestijgen en zich door onze provincie te verplaatsen. Ik 
vraag dan ook aan de verantwoordelijke gedeputeerde deze suggestie in overweging te willen nemen. 
Dank u. 
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P. 71 BELEIDSNOTA: TOERISME - FIETSKNOOPPUNTENNETWERKEN: OPMAAK FIETSKNOOPPUNTENNETWERK: 
VRAAG NAAR EEN STAND VAN ZAKEN 

De heer Beke namens mevrouw Bruggeman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De provincie Oost-Vlaanderen ontwikkelde tal van initiatieven ten behoeve van de fietsende 
Oost-Vlaming. Zowel het utilitair fietsnetwerk, als de recreatieve routes en de voorziene toeristische 
knooppunten en bewegwijzering vormen een meerwaarde. Ook de inspanningen die de provincie doet 
om betere fietspaden in onze provincie te creëren, zijn nuttig bestede middelen. Men zal van mij dan ook 
geen woord van kritiek horen omtrent deze initiatieven. Ik sta er volledig achter. 

Toch merk ik op dat de signalering van een en ander bij de gebruiker soms verwarring kan scheppen. Ik 
stel vast dat op heel wat kruispunten een wirwar van borden ontstaat waardoor men als gebruiker bijna 
moet afstappen om eerst uit te zoeken in welke richting men moet fietsen. Verscheidene gebruikers 
wijzen er mij ook op dat een aantal wegwijzers van de zogenaamde doelenbewegwijzering zeker niet de 
kortste route aanduiden of de beste route voor de fietsers. En ik vrees dat er nog meer verwarring bij de 
fietsers zal ontstaan nu ook de recreatieve knooppuntennetwerken volgend jaar gerealiseerd zullen 
worden. Welke wegwijzers zal hij dan nog best volgen? En wat als die hetzelfde doel, maar een andere 
richting aanwijzen?  

Mijn vraag is tweeërlei. 
1. Is het niet zinvol om de doelenbewegwijzering te evalueren in functie van de gebruiker? Staan er niet 

te veel of soms te weinig wegwijzers en duiden ze inderdaad de kortste weg aan? 
2. Is er een afstemming tussen enerzijds het utilitair fietsnetwerk en anderzijds het voorziene toeristische 

knooppuntennetwerk? Zal dit toeristisch netwerk ook een doelenbewegwijzering omvatten? En zo ja, 
zullen er dan niet voor hetzelfde doel verschillende richtingen aangeduid worden?  

Graag had ik hieromtrent enkele verduidelingen vernomen. 

De heer voorzitter 

U hebt in een sekseneutrale taal zelfs ook de intonaties geëvenaard die de interpellante er wou inleggen. 
Uw dienstbaarheid siert u. 

P. 158: VZW TOERISME OOST-VLAANDEREN: VOOR TOERISTISCHE PROMOTIE EN PUBLICITEIT: TUSSENKOMST 

Mevrouw Moors-Adriaensen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik verwijs naar de uitnodiging met betrekking tot "Op zoek naar een geschikte uitstap voor uw vereniging, 
school of bedrijf" die ons op 14 november per post is bezorgd. Dit was spijtig genoeg de ultieme 
inschrijvingsdatum voor een interessante workshop op dinsdag 29 november in Sint-Niklaas. Tevergeefs 
heb ik op 15 november getracht telefonisch hierop in te schrijven, maar tot mijn verbazing bleef de 
telefoon rinkelen en kwam er geen antwoord of bericht. Er was zelfs geen mogelijkheid om een 
boodschap achter te laten. Het lijkt mij onontbeerlijk dat een dienstlijn minstens voorzien wordt van een 
antwoordtoestel met enige toelichting waarop dan een boodschap kan ingesproken worden. Het tijdig 
versturen van uitnodigingen voor dergelijke waardevolle initiatieven is onontbeerlijk voor een goede 
respons.  
Zou er in de toekomst meer aandacht kunnen besteed worden aan de algemene organisatie van de 
telefonische bereikbaarheid en het afstemmen van het versturen van de uitnoding op de inschrijvings-
datum? Op die manier kunnen de middelen voorzien onder dit begrotingsartikel ten volle renderen.  
Dank u. 
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Mevrouw gedeputeerde Van Cauter 

Het Centrum Ronde van Vlaanderen is inderdaad een zorgenkind. De problemen die wij gekend hebben 
zijn hier door collega Otte in tamelijk uitgebreide bewoordingen gesteld: er was waterschade in het 
gebouw, er waren problemen met de informatica, de cafetaria, en noem maar op. Ik ben de mensen van 
de raad van bestuur van het Centrum Ronde van Vlaanderen dankbaar voor hun toch meer dan normale 
inzet of een inzet die toch wel uitgebreider was dan datgene dat men van een bestuurder in deze 
normalerwijze kan verwachten.  

Wij werden geconfronteerd met financiële problemen omdat de verwachte of vooropgestelde bezoekers-
aantallen niet werden gehaald. Men is er bij de opstart van het Centrum van uitgegaan dat we zouden 
kunnen rekenen op 60 000 bezoekers. Dit is niet het geval. Voor het jaar 2004 waren er toch 20 000 
betalende bezoekers, wat heel wat is, zeker als we kijken naar een museum zoals het SMAK dat op 
jaarbasis gemiddeld 40 000 bezoekers ontvangt en dan heb ik de inkomprijs nog niet vergeleken. Ik 
neem aan dat 7,5 EUR voor het Centrum Ronde van Vlaanderen een toegangsprijs is die eerder aan de 
hoge en de dure kant ligt voor de mensen die het Centrum willen bezoeken.  

We werden ook geconfronteerd met het ontslag van de directeur van het Centrum, Gijs Himpe. Dit 
ontslag is misschien te wijten aan de toch wel ontmoedigende inspanningen die door hem door de jaren 
heen moesten geleverd worden en aan de tegenslagen dat het Centrum heeft gekend. Ik verwijs onder 
meer naar het noodgeval van vorig jaar toen het volledige museum onder water heeft gestaan ingevolge 
een gebrek aan de bouw. De procedures die daarop hebben gevolgd en die vandaag nog altijd lopen, 
hebben de aandacht afgeleid van het doel van het Centrum en lieten weinig tijd over om aan werkelijke 
promotie voor het Centrum te werken.  
We zijn geconfronteerd met dit ontslag, we hebben een moeilijke periode achter de rug, maar het is een 
crisismoment dat wij hebben gebruikt om een nieuwe start te geven aan het Centrum en om vanuit dit 
crisismoment een opportuniteit te scheppen een en ander toch wat anders aan te pakken. Enerzijds, en 
dat hebt u inderdaad gelezen in de pers, heeft de raad van bestuur van het Centrum Ronde van 
Vlaanderen beslist om een nieuwe directeur aan te trekken in de persoon van Rik Van Walleghem, oud-
hoofdredacteur van Het Nieuwsblad. Ik denk dat hij 16 of 17 keer de Ronde van Frankrijk heeft gevolgd 
als verslaggever voor een krant. Hij heeft heel wat publicaties over wielrennen en ook over de Ronde op 
zijn naam, met een netwerk dat zich wijd verspreidt in het wielermilieu, hetgeen uiteraard niet alleen de 
uitstraling van het Centrum maar ook de potenties naar promotie van dit Centrum zal verhogen. 

Dit neemt niet weg dat om het Centrum op een doelmatige manier te kunnen beheren er enerzijds 
voldoende financiële draagkracht moet zijn en dat we anderzijds - en dat is toch ook een terechte 
opmerking - moeten komen tot een bestuurswijze waarbij diegene die de centen ter beschikking stelt het 
in het bestuur op de een of andere manier voor het zeggen heeft en minstens de meerderheid uitmaakt. 
Hieraan wordt vandaag gewerkt. 

De financiële draagkracht van het Centrum.  
Enerzijds hopen wij dat de bezoekersaantallen in voldoende mate zullen kunnen verhoogd worden, maar 
anderzijds zal u hebben gezien dat er een bescheiden verhoging is voorzien in de begroting die wij 
vragen goed te keuren voor dit Centrum. Ik denk dat wij zonder deze middelen niet kunnen komen tot een 
volwaardige uitbouw van het Centrum en als we gaan vergelijken met andere provinciale instellingen dan 
denk ik dat we spreken over een bescheiden verhoging van toelage.  
Er zijn inderdaad andere partners die bijdragen in het Centrum: de Wielerbond Vlaanderen: 12 500 EUR 
op jaarbasis en KBC: 25 000 EUR. Het is misschien niet veel, maar het is wel broodnodig en wij danken 
hen daar ook voor.  
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Ik betreur een beetje dat men het in de berichtgeving heeft voorgesteld alsof de stad Oudenaarde niet 
zou willen bijdragen in het Centrum Ronde van Vlaanderen. Dat is niet juist. Bij de opstart en in de 
bouwfase heeft de stad Oudenaarde 10 000 000 BEF voorzien als bijdrage. Daarenboven is men 
gekomen tot een erfpachtconstructie waarbij de stad Oudenaarde de gronden ter beschikking stelde van 
de bouwpromotor met een opstalrecht van 50 jaar zodanig dat de provincie gedurende 50 jaar zou 
kunnen gebruik maken van het gebouw dat zou opgericht worden. De vzw heeft zich dan ook 
geëngageerd om een canon te betalen. Als we de canon rekenen en de lening, want zo is het 
geformuleerd, die destijds is toegestaan door Toerisme Oost-Vlaanderen: 375 000 EUR en daarbovenop 
de canon die op jaarbasis wordt betaald, dan zullen wij in totaal 1 859 000 EUR op het einde vande rit 
hebben betaald. De overeenkomst zoals die destijds werd opgesteld voorzag dat op het einde van de rit 
de gebouwen zouden toekomen aan de stad Oudenaarde. Welnu, de stad is vandaag bereid om afstand 
te doen van het verwerven van deze gebouwen en ook afstand te doen van de grond. Zo zouden het 
provinciebestuur of Toerisme Oost-Vlaanderen, een en ander wordt vandaag onderzocht, eigenaar 
worden van deze gebouwen zonder dat dit een bijkomende euro meer zou kosten voor de provincie of 
Toerisme Oost-Vlaanderen, onrechtstreeks het provinciebestuur. Maar ik zei het al dat een en ander 
vandaag wordt nagekeken en onderzocht.  
Wij onderzoeken eveneens op welke wijze het Centrum naar de toekomst toe het best zou worden 
beheerd: moet dit een aparte vzw blijven, moet het beheer van het Centrum gebeuren door Toerisme 
Oost-Vlaanderen, moet dit een provinciebedrijf of een autonoom provinciebedrijf worden? Ook dit wordt 
vandaag onderzocht. Ik denk dat het nog te vroeg is om daar nu al uitspraken over te doen. Ik denk dat 
een ontwikkelings- en beleidsplan met een grondig bestudeerd financieel plan in ieder geval noodzakelijk 
zal zijn om aan dit Centrum de kansen te geven dat het naar mijn gevoel ook verdient en we hebben die 
opdracht onmiddellijk meegegeven aan de nieuwe directeur.  

Hoevetoerisme. 
U ziet dit misschien niet rechtstreeks in de begroting zoals ze voorligt. Het is begrepen in de overdracht 
die voorzien is voor Toerisme Oost-Vlaanderen. Met betrekking tot plattelandstoerisme in het algemeen 
en hoevetoerisme in het bijzonder is er in 2004 215 000 EUR geïnvesteerd. Voor 2005 voorzien wij nog 
een groei op de begroting van Toerisme Oost-Vlaanderen die nog moet goedgekeurd worden. Dus ik zeg 
u met voorbehoud dat er 265 000 EUR is voorzien.  
Is er vraag vanuit de sector? Ja.  
Is dit bestudeerd en geobjectiveerd? Ja, wij maken als Toerisme Oost-Vlaanderen deel uit van de vzw 
Plattelandstoerisme die het aandeel van het plattelandstoerisme en de kleinschalige verblijfsaccomodatie 
in Vlaanderen in kaart heeft gebracht. Daaruit blijkt dat wij met Oost-Vlaanderen 17,5 % van het Vlaamse 
aandeel aan logies verschaffen met de Vlaamse Ardennen als topregio voor onze provincie op een 
gedeelde vierde plaats, samen met de kust. Om u te zeggen dat er inderdaad regio's zijn, ook in onze 
provincie, waar verblijfstoerisme zeer populair is. Ik geef graag mee dat wij met betrekking tot plattelands-
toerisme spreken over een omzet van 16 500 000 EUR alleen aan logies in Oost-Vlaanderen. Dat is een 
sector die toch wel een grote omzet vertegenwoordigt en die voor heel wat rechtstreekse en onrecht-
streekse werkgelegenheid zorgt.  
Wij hebben, in het bijzonder naar hoevetoerisme toe, onze reglementering aangepast. Het is een 
reglement dat een aantal aanpassingen heeft gekend, dat vandaag toepasselijk is op het volledige 
grondgebied van Oost-Vlaanderen en wij hebben gezien dat wij inmiddels 75 logiesverstrekkende 
accomodaties hebben ondersteund bij hun opstart. Wij merken dat er de laatste jaren een verhoogde 
interesse is voor deze kleinschalige logiesformule: 18 dossiers in 2004 en 26 dossiers in 2005.  

Voor de landbouw in het bijzonder stelde zich de problematiek van het combineren van VLIF-steun 
(Vlaams Investeringsfonds) enerzijds - en nu kijk ik een beetje naar collega Vercamer, dus meer specifiek 
in de landbouw - die tot 150 000 EUR per logiesverstrekkende eenheid kan bedragen. Wij hebben 
moeten onderhandelen met de Vlaamse Gemeenschap - en trouwens ook bedankt voor uw 
medewerking, Collega - om ons reglement Toerisme toch nog mogelijk en toepasselijk te laten zijn voor 
de landbouwers in het bijzonder. We hebben volgende werkwijze afgesproken: men put eerst de VLIF-
subsidies uit en wanneer deze uitgeput zijn, kan men bij Toerisme Oost-Vlaanderen komen aankloppen, 
uiteraard niet om twee keer hetzelfde betaald te krijgen, maar om hetgeen niet zou zijn ondersteund door 
het VLIF, bij Toerisme Oost-Vlaanderen ondersteund te krijgen.  
Tot daar mijn antwoord. 
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De provinciale fietsproducten.  
Ik maak eerst graag een onderscheid tussen enerzijds het utilitaire fietsnetwerk - en dan kijk ik naar 
collega Verleyen - waar wij als provincie ondersteunend middelen investeren om te komen tot een 
netwerk. Een utilitair netwerk, het woord zegt het zelf, dat er moet toe leiden dat wij meer de fiets gaan 
gebruiken en dat de fiets ook gebruikt wordt voor korte verplaatsingen.  

Er is ook de tussenkomst van Toerisme Oost-Vlaanderen bij het ontwikkelen van lusvormige toeristische 
recreatieve fietsroutes. Zij hebben tot doel, het woord zegt het eigenlijk ook zelf, de toerist-recreant op 
een eenvoudige en aangename manier kennis te laten maken met ons toeristisch recreatief potentieel. 
Anderzijds hebben wij nog het fietsknooppuntennetwerk dat wij zullen kunnen openen in drie regio's 
begin volgend jaar. Daar zijn de mogelijkheden tot combinatie vrij en die zijn eerder geschikt voor 
diegenen die langere afstanden willen fietsen.  

De wijze van bebording. 
Het utilitaire fietsnetwerk is bebord door doelenbewegwijzering, dus met vermelding van de stad of de 
gemeente waarheen men fietst. Men gebruikt daarvoor blauwe langwerpige borden. Ik denk dat de wijze 
en de keuze van de borden ingegeven is door de Vlaamse of de federale regelgeving dus men heeft daar 
geen keuzevrijheid. Hetzelfde geldt voor ons. U weet dat Toerisme Vlaanderen 750 000 EUR investeert 
met betrekking tot de fietsknooppuntennetwerken en wanneer zij wil zorgen voor eenheid qua aanduiding 
dan hebben wij ook hier ons te confirmeren naar de richtlijnen van Toerisme Vlaanderen met betrekking 
tot de aard van de bebording. Dit neemt niet weg dat wij hebben samengezeten met dienst 32, Wegen, 
aangestuurd door collega Verleyen, en dat wij ons hebben voorgenomen, en dit ook doen, om in de mate 
van het mogelijke toch ten minste dezelfde drager te gebruiken zodanig dat de palen niet naast elkaar 
worden ingeplant. Wij hebben ook afgezien van het doelenbewegwijzeren omdat dit verwarring zou 
kunnen geven en om toch een beetje uniformiteit in dit netwerk van wegwijzers te brengen. 

De overname van de huisstijl Westtoer. 
Dit is ook precies ingegeven, en we hebben daar een uitvoerige discussie over gehad, om eenheid en 
uniformiteit tot stand te brengen.  

Ook hier de vraag en de oproep om te voorzien in uitgeruste rustplaatsen.  
Ik neem aan dat u het niet heeft over tavernes en cafés, want die zijn er in Oost-Vlaanderen voldoende, 
maar dat het gaat over banken en picknickplaatsen. U weet dat er een proefproject is in de regio 
Meetjesland en we zullen kijken in welke mate dit aanslaat om dit eventueel ook toe te passen in de 
andere regio's. 

De vraag van collega Moors-Adriaensen.  
Die uitnodiging is inderdaad toegekomen bij de geadresseerden op de datum waarop uiterlijk moest 
ingeschreven worden. De reden is dat wij voor het verzenden van grote hoeveelheden beroep doen op 
een beschutte werkplaats, maar ik ga de naam niet noemen.  
Wij hebben vastgesteld dat de uitnodigingen laattijdig toegekomen zijn. We weten dat omdat wij tussen 
die zendingen ook een aantal brieven richten aan onze eigen personeelsleden zodanig dat wij kunnen 
toetsen of een en ander wel op tijd toekomt. Het is de eerste keer dat dit gebeurd is. We hebben hen 
daarover schriftelijk ons ongenoegen laten kennen. Vandaar dat we onmiddellijk hebben gereageerd 
waardoor de uitnodiging toch nog vóór de workshop is toegekomen, maar weliswaar op de datum waarop 
reeds moest zijn ingeschreven. Ik denk niet dat dit aanleiding heeft gegeven tot problemen.  
Telefonische onbereikbaarheid: 15 november was zowel voor het provinciebestuur als voor het personeel 
van Toerisme Oost-Vlaanderen een vrije dag. Er werd niet gewerkt, maar een antwoordapparaat is 
inderdaad op dergelijke momenten nuttig en nodig. Blijkbaar zijn er problemen naar compatibiliteit tussen 
enerzijds het antwoordapparaat en de telefooncentrale. Men zal dit bekijken. 

De heer De Loor 

Zeer kort. 
Ik heb heel goed geluisterd naar het antwoord van de gedeputeerde in verband met het Centrum. Ik miste 
eigenlijk wat dynamiek in haar antwoord. Ik vond het meer zoals een verplicht nummer om te 
antwoorden. Een aantal vragen werden zelfs niet beantwoord, ook diegene van Dirk niet.  
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Ik vraag mij af of het moeilijkste moment achter de rug is of dat het nu net voor de deur staat. Dat vraag ik 
mij af. Men schat de wissel van het management in als het afsluiten van een moeilijk moment, maar ik 
weet het niet als ik de rest hoor. Moet ik nu begrijpen dat de stad Oudenaarde zich volledig uit het project 
terugtrekt? Ik meen mij te herinneren dat zij de voorbije jaren een werkingsbijdrage van 25 000 EUR per 
jaar deden. Houdt dit in dat als wij het geheel overnemen, ze zich er volledig uittrekken?  
Dit is helemaal geen verwijt. Ik begrijp de moeilijkheden en dergelijke, maar is er vandaag een nieuwe 
toekomstvisie voor het project, want de doelstellingen die men zich oorspronkelijk had gesteld blijken 
uiteindelijk niet haalbaar en zijn zelfs niet realistisch en zullen waarschijnlijk nooit gehaald kunnen 
worden. Het verwachte bezoekersaantal lag zeer hoog: 60 000. Vandaag stellen we vast dat we slechts 
20 000 bezoekers hebben, dus ik denk dat we dat nooit halen.  

Waar we ook zullen moeten op spelen, zijn mensen die opnieuw een bezoek brengen aan het museum. 
Collega Van Hove heeft dat vorig jaar terecht gezegd: er zullen belangrijke investeringen nodig zijn om - 
ik weet niet hoe dat park noemt, Willy, waar men zelf eens op de fiets kan kruipen en zo - de attractiviteit 
van die aanbieding te doen toenemen. Dit zal opnieuw investeringen vragen.  
Willy Van Hove heeft vorig jaar ook terecht gewezen op de relatie en de ligging van het museum ten 
opzichte van de andere toeristische initiatieven die in de regio Ename-Oudenaarde gebeuren. Wat is die 
relatie vandaag? Worden er speciale initiatieven genomen rond de Vlaamse Ardennen in verband met 
toerisme .Ik vraag dit omdat Willy vorig jaar naar een studie verwezen heeft waaruit bleek dat Zuid-Oost-
Vlaanderen en de regio Vlaamse Ardennen het minst aan zijn trekken komt op toeristisch vlak.  
Graag een korte repliek. 

Mevrouw gedeputeerde Van Cauter 

Ik tracht wat uitvoeriger te antwoorden, Collega.  
De stad Oudenaarde heeft zich voorheen niet gëengageerd om jaarlijks 25 000 EUR bij te dragen in de 
exploitatiekosten van het Centrum. Jaarlijks werd onderhandeld en werden samenwerkingsinitiatieven 
genomen met de stad Oudenaarde en als ik het goed begrepen heb, is de stad nog steeds bereid om met 
ons en zeker nog op een intensere wijze te gaan samenwerken naar de toekomst toe.  
Er zijn inderdaad nieuwe initiatieven waarbij het Centrum betrokken is. Ik denk dat we daar hard aan 
gewerkt hebben. Enerzijds is er de toezegging van Lotto om in te staan voor de vergoeding die aan het 
Centrum zou toekomen teneinde scholen het Centrum gratis te laten bezoeken.  
Anderzijds zijn er een aantal initiatieven geweest vanuit Toerisme Oost-Vlaanderen: er is de permanente 
Ronde-van-Vlaanderenroute met als knooppunt het Centrum. Dat betekent dat heel wat wielerliefhebbers 
deze route zullen komen berijden, ze omvat alle moeilijke hellingen en kasseistroken. De afstand is 280 
km in totaal hetgeen zelfs aanleiding zal geven tot overnachting in en bij Oudenaarde of langs het 
parcours van de route.  
We hebben ook Toerisme Vlaanderen over de streep getrokken. Zij waren bereid om ook daarin te 
investeren, dus ik denk dat wij daar toch wel een en ander hebben gedaan. Ik weet ook dat het Centrum 
opgenomen wordt in de arrangementen van Toerisme Oost-Vlaanderen. Hopelijk zal dit ook een nieuwe 
dynamiek veroorzaken. Daarnaast zijn heel wat nevenactiviteiten gepland, maar ik zal dit straks aan de 
bar nog wat verder toelichten. Ik denk dat het de bedoeling is dat ik hier afsluit. 

De heer voorzitter 

In het voorjaar hebben we terug de Ronde van Vlaanderen. Ik neem aan dat dit debat rond Toerisme 
mag afgesloten worden. We kunnen thans nog een aanvang nemen met het hoofdstuk Milieu. Ik zou het 
willen beperken tot de twee eerste tussenkomsten. 

De heer Lootens 

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer De Vilder ziet af van zijn tussenkomst en zal tussenkomen tijdens de 
gewone raadszittingen.  
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De heer voorzitter 

We waren van plan om te stoppen na de tussenkomst van mijnheer De Roo. Ik stel voor, gelet op de tijd 
en morgen een heel druk programma voor ons hebbende, dat we nu terug aanvangen met milieu. 

MILIEU 

P. 352-405: NATUURBESCHERMING - P. 454-477: MILIEU: ALGEMENE TUSSENKOMST  

De heer De Meerleer 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Als er een beleidsdomein is dat als een rode draad doorheen de voorliggende begrotingsdocumenten 
loopt, dan is het zeker dat van het milieubeleid. Meer dan ooit is het voor de provincie een uitdaging om 
te komen tot een duurzame provincie en een dergelijk beleid te voeren. De provincie als essentiële 
schakel tussen het lokale en het gewestelijke niveau dat steeds belangrijker wordt en de provincie die 
niet alleen en uitsluitend een belangrijke vergunningsverlenende overheid is. De provincie moet haar 
intermediaire rol spelen, ze moet de motor zijn van een gebiedsgerichte werking en ze moet zich naast 
haar eigen beleid meer en meer gaan positioneren als onderhandelaar. De voorliggende begroting en de 
bijhorende beleidsnota getuigen van een belangrijke ambitie om de Oost-Vlamingen een levens-
kwalitatieve betere provincie te bezorgen. Toch vraag ik even aandacht voor een aantal punten. 

Inzake de afvalproblematiek heb ik er jaren geleden in dit forum voor gepleit dat de provincie een 
coördinerende rol zou moeten spelen bij de afvalverwerking, op heden het werkdomein van diverse 
intercommunales in onze provincie. Het uitvoeringsplan 'Huishoudelijk afval' houdt vandaag in dat er een 
aantal voorbehandelingsinstallaties dienen bij te komen om het tekort aan verwerkingscapaciteit op te 
vangen. Het kerntakendebat voorziet dat de provincies tegen eind 2004 de organisatie van de 
eindverwerking op zich nemen. De provincie zal in een aantal gevallen bindend moeten optreden om de 
Vlaamse doelstellingen te halen. De voorbehandeling van alle restafval zal naar 2012 toe het voorwerp 
moeten uitmaken van een globale audit om tot de nodige installaties te komen.  
Hierin heeft de provincie een belangrijke trekkersrol.  

Inzake natuurgebieden en natuurverbindingsgebieden zal de provincie verder moeten gaan dan datgene 
wat in de beleidsnota is vermeld. We hebben er vandaag reeds over gesproken: het volstaat niet van 
eventueel hoofdzakelijk in recreatieparken te investeren. Het zal nodig zijn dat men een meer 
doorgedreven beleid voert inzake verwerven en uitbouwen van natuurgebieden en reservaten. Het 
provinciaal structuurplan heeft de natuurverbindingsgebieden aangeduid en derhalve zal het de provincie 
zijn die haar verantwoordelijkheid moet opnemen om via het instrumentum van de afbakeningen binnen 
ruimtelijke uitvoeringsplannen e verbindingsgebieden vorm te geven.  

Inzake bossen wil ik gewoon aangeven dat diverse steden binnen een eigen ruimtelijk planningsproces 
vorm geven aan de realisatie van de stadsbossen. Dikwijls gaat deze planningsgrens overschrijdend 
verder en stelt zich dan dikwijls ook het probleem van de realisatie. Ook hier duid ik naar een duidelijke 
rol voor de provincie. Vandaag staan we duidelijk aan de drempel van de gedragswijzigingen inzake 
energieverbruik: er zijn de vaststellingen dat de olieprijzen stijgen en dat het klimaat verandert. Dat 
ondervinden wij alle dagen aan den lijve. Onder de dreiging dat de klassieke brandstofvoorraden 
langzaam opraken, is het nodig het energiebeleid bij te sturen. Kiezen voor een duurzame energievoor-
ziening door aankoop van groene energie is een dwingende noodzaak. Dat de provincie hierin ook een 
voortrekkersrol speelt, is een aangename vaststelling. Het zal evenwel nodig zijn om ook ons ruimtelijk 
ordeningsbeleid en vergunningenbeleid af te stemmen op deze noden.  

Volgende vraag is dan ook het ondersteunen van bedrijven die net die acties ondernemen om zoveel 
mogelijk duurzame energie op te wekken. Grote of kleine windturbines inplanten zal een must zijn. Wij 
vragen dan ook dat de provincie haar ruimtelijk planningsproces uitbreidt naar de nodige locaties en deze 
invult.  
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Ik wil het ook hebben over mogelijke energieopwekking via projecten voor zonne-energie, ook de 
waterlopen 2de categorie zouden hiervoor eventueel in aanmerking kunnen komen en ook 
afvalinstallaties en afvalverwerkingsinstallaties kunnen energie opwekken welke wij dan op een andere 
manier dan de huidige kunnen benutten. 

In het kader 'Water' is het zo dat wij vaststellen dat de provincie duidelijk de opmaak van de deelbekken-
beheersplannen coördineert. Hier zal men moeten waken over de kwaliteit van de plannen die een 
aanzet moeten geven voor een vernieuwd duurzaam waterbeleid op bekkenniveau. Deze plannen mogen 
echter niet verwateren tot een opsomming van maatregelen en halfslachtige acties. Het zal nodig zijn om 
duidelijke en ambitieuze doelstellingen voorop te stellen die ons in staat moeten stellen een belangrijke 
bijdrage te leveren om tegen 2015 een goede waterkwaliteit te bekomen. Dikwijls wordt ook de rol van de 
provincie onderschat in het kader van de grondwaterwinning. Het grondwaterpeil daalt en wij moeten de 
uitputting tegengaan, 't is ook aan de provincie of als vergunningsverlenende overheid om toe te zien op 
het spaarzaam omspringen met het grondwater.  
Vanuit Leefmilieu naar Mobiliteit overstappen is vandaag een kleine stap. Het is duidelijk dat de 
uitbreiding van de Antwerpse containerhaven een zware tol zal eisen van de mobiliteit binnen deze 
provincie en zeker van de noord-zuidas tussen, laat ons zeggen, Sint-Niklaas-Aalst en Geraardsbergen-
Oudenaarde. De staten-generaal georganiseerd door de heer gouverneur waarbij de missing links in ons 
wegennet de volle aandacht genoten, kwam geen dag te vroeg, maar toch meen ik dat naast het 
verbeteren en veilig maken van een aantal gewestwegen er vooral aandacht zal moeten zijn voor het 
gebruik van onze waterwegen.  
De verbinding Antwerpen-Dendermonde-Aalst langs de Schelde en de Dender moet een volwaardig 
alternatief zijn om het containervervoer vanuit Antwerpen in goede banen te leiden. De stad Aalst en de 
stad Dendermonde hebben een ruimtelijk draagvlak ingebouwd om een overslaghaven, containerhaven 
uit te bouwen. Hieromtrent zijn reeds belangrijke studiewerken verricht, denk aan streekplatform Zuid-
Oost-Vlaanderen, Kamer van Koophandel VOKA, nog recent.  
Vanuit enige bezorgdheid over de afwikkeling van de verkeersproblematiek in de regio Aalst in de 
toekomst, vraag ik dan ook dat de provincie zich als intermediair niveau ook zou mengen in het debat en 
de nodige druk zou leggen bij de Administratie Waterwegen en Zeewezen (AWZ) om de nodige 
infrastructuurwerken uit te voeren waardoor vrachtverkeer langs de stroom in belangrijke mate zou 
verhogen. 

Tot slot wil ik het nog even hebben over het soortenbeleid.  
Het is de taak van de provincie om de gemeenten en de regio's aan te sporen om op hun grondgebied te 
werken aan de bescherming van een of meerdere zeldzame soorten. Een samenwerking met Natuurpunt 
om beschermingsplannen uit te werken zal hier een belangrijk middel zijn.  

Bij het lezen van de begroting en de beleidsnota stel ik vast dat het provinciebestuur duidelijk prioriteiten 
stelt naar integraal waterbeleid, erosiebestrijding, natuurverbindingsgebieden, regionale landschappen en 
bosgroepen.Het zal dus noodzakelijk zijn, en we hebben het er hier vandaag in de raad al over gehad, 
dat daar waar de provincie verder van de bewoners staat dan de gemeenten, een extra inspanning zal 
moeten geleverd worden om mensen op de hoogte te brengen van haar initiatieven en plannen. De open 
maatschappelijke debatcultuur zal immers zorgen voor goede politieke beslissingen. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Het is een zeer mooie, zeer complete tussenkomst en ik stel dan ook voor dat we het bij deze laten voor 
vandaag. We kunnen terug van start gaan morgen, 7 december 2005 om 14 u met de verdere 
vraagstellingen over het domein Milieu van gedeputeerde Van Cauter en vervolgens met de slotzitting. 
Bij deze sluit ik de vergadering van 6 december 2005. 
Dank u. 

EINDE VAN DE ZITTING 


